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Protokół Nr XIII/2016 

sesji Rady Powiatu Aleksandrowskiego 

przeprowadzonej w sali konferencyjnej w siedzibie Starostwa Powiatowego 

w Aleksandrowie Kujawskim przy ul. Słowackiego 8 

w dniu 9 czerwca 2016 roku 

 

 
1. OTWARCIE. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandrowskiego Pani Renata Golec rozpoczęła XIII 

sesję o godzinie 10.00. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wysoka Rado, otwieram obrady XIII 

sesji Rady Powiatu Aleksandrowskiego. Witam serdecznie Panie i Panów Radnych. Witam 

Pana Starostę wraz z członkami Zarządu Powiatu. Witam serdecznie wszystkich przybyłych 

dzisiaj gości i przedstawicieli lokalnych mediów. Radnego Pana Arkadiusz Świątkowskiego – 

Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu proszę o pomoc w prowadzeniu sesji, w szczególności 

przy liczeniu głosów w głosowaniach jawnych oraz pilnowaniu przebiegu przyjętego 

porządku obrad. 

 

 

2. STWIERDZENIE PRAWOMOCNOŚCI OBRAD (quorum). 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wysoka Rado, przechodzimy do 

punktu 2 – stwierdzenie prawomocności obrad. Ustawowy skład Rady Powiatu wynosi  

17 radnych. Według listy obecności, na moment otwarcia sesji uczestniczy w niej 13 radnych. 

Stwierdzam, więc, że sesja dysponuje wymaganym quorum, co oznacza, że Rada Powiatu 

może obradować i podejmować uchwały w sprawach objętych porządkiem obrad, ponieważ 

jej obrady są prawomocne. 

 

3. POWOŁANIE PROTOKOLANTA. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Przechodzimy do punktu 3 - powołanie 

protokolanta. Statut Powiatu wymaga sporządzenia protokołu z przebiegu sesji. Na 

protokolanta  proponuję Panią  Agnieszkę Sobiecką – Podlewską. Czy są inne propozycje? 

Nie widzę. Poddaję pod głosowanie moją propozycję.    

Kto z Państwa jest ZA zgłoszoną propozycją? Dziękuję bardzo. Czy jest ktoś PRZECIWNY? 

Nie widzę. Czy ktoś się WSTRZYMAŁ? Nie widzę. 

Stwierdzam, że Rada Powiatu, jednogłośnie, powołała wyżej wymienioną osobę na 

protokolanta dzisiejszej sesji. 

Przebieg głosowania: ZA- 13 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ –  

nie było. Przyjęto jednogłośnie. 

 

 

4. ŚLUBOWANIE RADNEGO 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Przechodzimy do punktu 4 - 

Ślubowanie radnego. Wysoka Rado, stosownie do postanowień art. 20 ust. 1 ustawy z dnia  

5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym, radny przed objęciem mandatu składa 
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ślubowanie. Na dzisiejszej sesji ślubowanie złoży radna Pani Magdalena Kiciak - Kucharska. 

Komisarz Wyborczy we Włocławku Postanowieniem Nr 3/2016 z dnia 20 kwietnia 2016 roku 

stwierdził, że w związku z wygaśnięciem mandatu radnego Pana Zbigniewa Białkowskiego 

wybranego w okręgu wyborczym nr 4 z listy nr 1 oznaczonej skrótem nazwy Komitetu 

Wyborczego: Komitet Wyborczy PSL, na jego miejsce wstępuje Pani Magdalena Kiciak - 

Kucharska, kandydatka z tej samej listy, która w wyborach uzyskała kolejno największą 

liczbę głosów, a nie utraciła prawa wybieralności. Bardzo proszę Państwa o powstanie. 

Odczytam treść ślubowania, a Panią Magdalenę Kiciak - Kucharską proszę o powstanie  

i wypowiedzenie słów „Ślubuję”. Nadmieniam, że ślubowanie może być złożone z dodaniem 

zdania: ”Tak mi dopomóż Bóg”.  

ROTA ŚLUBOWANIA: „Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać obowiązki 

wobec Narodu Polskiego, strzec suwerenności i interesów Państwa Polskiego, czynić 

wszystko dla pomyślności Ojczyzny, wspólnoty samorządowej powiatu i dobra obywateli, 

przestrzegać Konstytucji i innych praw Rzeczypospolitej Polskiej”. 

 

Radna Pani Magdalena Kiciak – Kucharska: Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Serdecznie gratuluję Pani radnej nowej 

funkcji i życzę bardzo dużo satysfakcji z pracy samorządowej. Wszystkiego dobrego. 

 

Radna Pani Magdalena Kiciak – Kucharska: Dziękuję bardzo. 

 

 

5. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD SESJI. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Szanowni Państwo. Przechodzimy do 

punktu 5 – porządek obrad sesji. Porządek obrad został przesłany Państwu Radnym przy 

zawiadomieniu o sesji. Problematyka podana w porządku obrad sesji znajduje umocowanie  

i uzasadnienie w projektach uchwał przesłanych Radnym w materiałach przy zawiadomieniu 

o sesji. Czy zgłaszacie Państwo jakieś propozycje do porządku obrad? Nie widzę.                    

 

 

PORZĄDEK OBRAD XIII SESJI 

 

1.  Otwarcie. 

2.  Stwierdzenie quorum. 

3.  Powołanie protokolanta. 

4.  Ślubowanie radnego. 

5.  Porządek obrad sesji. 

6.  Przyjęcie protokołu z XII sesji. 

7. Wystąpienie Kierownika Wielkopolskiego Parku Etnograficznego w Dziekanowicach 

dotyczące losów Kaplicy Leśnej z Lasów Grabskich 

8. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu podjętych na XII sesji: 

a) omówienie projektu uchwały - wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Rewizyjnej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

9. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu za okres między XII a XIII sesją 

Rady Powiatu: 

a) omówienie projektu uchwały - wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 
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b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Rewizyjnej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

11. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach objętych porządkiem 

obrad sesji : 

11.1. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Zrównoważonego Rozwoju Publicznego 

Transportu Zbiorowego dla Powiatu Aleksandrowskiego”: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) prezentacja Planu przez przedstawiciela firmy Trako Wierzbicki i Wspólnicy sp. j., 

c) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury 

Technicznej, 

d) dyskusja, 

e) podjęcie uchwały. 

11.2. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr I/17/2014 Rady Powiatu w Aleksandrowie 

Kujawskim z dnia 27 listopada 2014 roku w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącej Rady Powiatu, 

b) zgłaszanie kandydatów, 

c) podjęcie uchwały. 

11.3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr I/22/2014 Rady Powiatu w Aleksandrowie 

Kujawskim z dnia 27 listopada 2014 roku w sprawie ustalenia składu osobowego 

Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącej Rady Powiatu, 

b) podjęcie uchwały. 

11.4. Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej  

w Aleksandrowie Kujawskim za 2015 rok: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Polityki Społecznej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

11.5. Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej 

„Karczemka” w Otłoczynie 2015 rok: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Polityki Społecznej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały.  

11.6.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji z realizacji uchwały dotyczącej 

Strategii Rozwoju Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2011 – 2020 za 2015 rok: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Polityki Społecznej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

11.7.   Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji Zarządu Powiatu Aleksandrowskiego 

z realizacji Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego za rok 2015: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Polityki Społecznej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

11.8.   Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek 
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oświatowych prowadzonych przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż powiat 

aleksandrowski oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania  

i wykorzystywania: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Polityki Społecznej i Komisji 

Finansowo – Budżetowej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

11.9.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości stanowiących własność Powiatu Aleksandrowskiego oraz ich 

wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury 

Technicznej i Komisji Finansowo – Budżetowej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

11.10.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Powiatowego 

Programu Działań Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2011 – 2016 za 2015 

rok: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) przedstawienie sprawozdania - wystąpienie Kierownika Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie, 

c) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Polityki Społecznej, 

d) dyskusja, 

e) podjęcie uchwały. 

11.11.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z efektów pracy Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim – Organizatora rodzinnej 

pieczy zastępczej, w 2015 roku: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) przedstawienie sprawozdania – wystąpienie Kierownika Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie, 

c) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Polityki Społecznej, 

d) dyskusja, 

e) podjęcie uchwały. 

11.12.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji dotyczącej realizacji planu 

zimowego utrzymania dróg powiatowych w Powiecie Aleksandrowskim w sezonie 

zimowym 2015 / 2016: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) przedstawienie informacji – wystąpienie Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych, 

c) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Mienia Powiatu  

i Infrastruktury Technicznej, 

d) dyskusja, 

e) podjęcie uchwały. 

11.13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr IX/153/2015 Rady Powiatu  

w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 18 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Aleksandrowskiego na rok 2016:  

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Finansowo – Budżetowej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 
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11.14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr IX/154/2015 Rady Powiatu  

w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 18 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2016 – 2034: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego,  

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Finansowo –Budżetowej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

11.15.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Aleksandrowskiego za 2015 rok: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Zarządu Powiatu 

Aleksandrowskiego. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu 

Aleksandrowskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu za 2015 rok. 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Finansowo – Budżetowej, 

Komisji Polityki Społecznej, Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej 

oraz Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

11.16.   Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2015 rok: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Rady Powiatu.  

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Rewizyjnej – Uchwała  

Nr 1/2016 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia  

28 kwietnia 2016 roku w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi 

Powiatu Aleksandrowskiego wraz z opinią Komisji Rewizyjnej o wykonaniu 

budżetu za 2015 rok. 

c) przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia 

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim 

w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu z wykonania budżetu 

powiatu za 2015 rok – wystąpienie Przewodniczącego Rady Powiatu, 

d) dyskusja, 

e) podjęcie uchwały. 

11.17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani E. G. na działalność Dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy w Aleksandrowskie Kujawskim: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Rady Powiatu, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Rewizyjnej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

11.18.  Podjęcie uchwały w sprawie podtrzymania stanowiska wyrażonego w uchwale  

Nr XI/171/2016 Rady Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 26 lutego 2016 

roku w sprawie rozpatrzenia skargi Pani M. R. na działalność Dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy w Aleksandrowie Kujawskim: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Rady Powiatu, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Rewizyjnej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

11.19.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie 

Powiatu Aleksandrowskiego, usytuowanych przy drogach powiatowych oraz 

określenia warunków i zasad korzystania z tych przystanków: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 
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b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Mienia Powiatu  

i Infrastruktury Technicznej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

12.   Podjęcie uchwał w sprawach wniesionych przez Zarząd Powiatu do dnia sesji: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego , 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Rady Powiatu, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14. Wnioski lub oświadczenia radnych. 

15. Informacje lub komunikaty.   

16. Zamknięcie obrad XIII sesji Rady Powiatu. 

 

Godzina 10
05

- na obrady przybył radny Pan Michał Włoszek. 

 

 

6. PRZYJĘCIE PROTOKOŁU Z XII SESJI. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wysoka Rado, przechodzimy do 

punktu 6 – Przyjęcia protokołu z XII sesji Rady Powiatu. 

Zgodnie z wymogami § 36 ust. 5 Uchwały Nr XXX/461/2014 Rady Powiatu  

w Aleksandrowie Kujawskim w sprawie ustanowienia Statutu Powiatu Aleksandrowskiego 

protokół z XII sesji Rady Powiatu został wyłożony radnym do wglądu na 7 dni przed 

terminem XIII sesji. Zgodnie z wymogami uchwały w sprawie nadania Statutu Powiatu 

Aleksandrowskiego, poprawki i uzupełnienia do protokołu powinny być wnoszone przez 

radnych nie później niż do dnia rozpoczęcia sesji, na której następuje przyjęcie protokołu.  

Informuję, że do rozpoczęcia sesji nie zostały wniesione, do Przewodniczącej Rady Powiatu, 

ani poprawki ani uzupełnienia do protokołu. 

Stawiam więc wniosek o przyjęcie protokołu XII sesji oraz o jego przyjęcie bez czytania. 

Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu będę uważała, że innych wniosków nie ma. Sprzeciwu nie słyszę. 

W związku z powyższym poddaję pod głosowanie wniosek o przyjęcie protokołu z XII sesji 

Rady Powiatu oraz o jego przyjęcie bez czytania.  

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA takim przyjęciem protokołu? Dziękuję bardzo. Czy ktoś 

jest PRZECIWNY? Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ?  Nie widzę.  

Stwierdzam, że Rada przyjęła protokół XII sesji.   

Przebieg głosowania: ZA- 15 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ –  

Nie było. Przyjęto jednogłośnie. 

 

 

7. WYSTĄPIENIE KIEROWNIKA WIELKOPOLSKIEGO PARKU 

ETNOGRAFICZNEGO W DZIEKANOWICACH DOTYCZĄCE LOSÓW 

KAPLICY LEŚNEJ Z LASÓW GRABSKICH 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wysoka Rado, przechodzimy do 

punktu 7 – Wystąpienie Kierownika Wielkopolskiego Parku Etnograficznego  

w Dziekanowicach dotyczące losów Kaplicy Leśnej z Lasów Grabskich. 

Szanowni Państwo, z inicjatywy Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej, Zarząd 

Powiatu zajął się sprawą, tak zwanej, Kapliczki z Lasów Grabskich. Jest to obiekt sakralny, 

który w latach siedemdziesiątych poprzedniego wieku został przeniesiony z terenu lasów koło 
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Otłoczyna do Parku Etnograficznego w Dziekanowicach nad Jeziorem Lednickim.  

Na dzisiejszej sesji gościmy Pana Antoniego Pelczyka – Kierownika Wielkopolskiego Parku 

Etnograficznego w Dziekanowicach oraz Pana Andrzeja Mrówczyńskiego – autora synopsisu 

„Pustelnica z lasów grabskich”, który Państwo otrzymaliście w materiałach sesyjnych. 

Panowie przedstawią prezentację na temat losów Kapliczki ale zanim to się stanie poproszę 

jeszcze o głos Pana Starostę. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Dziękuję bardzo. Szanowna Pani 

Przewodnicząca, Panie i Panowie radni, Szanowni Państwo. Tak jak powiedziała na wstępie 

Pani Przewodnicząca Zarząd Powiatu przyjął do realizacji wniosek Komisji Mienia Powiatu  

i Infrastruktury Technicznej. W tym momencie chciałbym serdecznie podziękować za 

przyjęcie zaproszenia ze strony Pana doktora Antoniego Pelczyka - Kierownika 

Wielkopolskiego Parku Etnograficznego w Dziekanowicach. Chciałbym też podziękować 

Panu Andrzejowi Mrówczyńskiemu. Jest to dokumentalista i, można powiedzieć, pasjonat 

historii Kapliczki. Jest również wśród nas Pan Jan Przybysz ze Służewa, Pan jest inicjatorem 

tego przedsięwzięcia w tym sensie, że podczas kontaktów z radnymi powiatu 

aleksandrowskiego przekazał tę informację i za pośrednictwem radnych została ona 

przekazana, w formie wniosku Komisji, Zarządowi Powiatu. Nie tak dawno w muzeum gościł 

Pan Wicestarosta oraz Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Arkadiusz Gralak, którzy 

mieli okazję zwiedzić tę kapliczkę. Dziś przed sesją rozmawiałem z Panem doktorem 

Antonim Pelczykiem oraz z Panem Andrzejem Mrówczyńskim wiem, że historii tej Kapliczki 

jest bogata, co za chwilę Panowie w swoim wystąpieniu nam przedstawią. Zapewne Panowie 

również powiedzą o tym, że przygotowują dokumentację dotyczącą tej kapliczki, wydanie 

książkowe. Jest również zamysł stworzenia filmu poświęconego tejże właśnie kapliczce. 

Dodam tylko, że jeśli Państwa radnych zainteresuje ta historia, a sądzę, że tak, to na 

przełomie lipca i sierpnia, wspólnie z Panem doktorem Pelczykiem chcielibyśmy 

zorganizować wyjazd radnych Powiatu Aleksandrowskiego, aby to muzeum i, między innymi 

tę kapliczkę, o której dziś mówimy, zwiedzić. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu Staroście  

i oddaję głos Panom. Proszę bardzo.  

 

Pan Andrzej Mrówczyński wręczył upominek Przewodniczącej Rady Powiatu. 

 

Panowie Antoni Pelczyk i Andrzej Mrówczyński przedstawili prezentację dotyczącą losów 

Kaplicy z Lasów Grabskich. Materiały dotyczące prezentacji stanowią załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panom i proszę Pan 

radny Grzegórski. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: W trakcie tej prezentacji poruszyło się moje wnętrze  

i zarysowałem takie fragmenty: 

Czy ty wiesz przechodniu, człowieku, że Kapliczka ta pochodzi z XIII wieku?  

Jest dowodem naszej historii, więc możemy być z niej dumni. 

Ona wierny lud gromadziła i nadzieję im dawała, chociaż sama w ruinę popadała. 

Lecz opatrzność nad tym czuwa i konserwatorów, sponsorów im zsyła  

by budowlę odnowiono, piękno i styl zachowano. 

Jest perełką wśród zabytków i dowodem naszej historii, bo Polacy to lud bogobojny.  

Bogobojny i wierzący, więc nas wróg żaden nie wykończy.  
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Bo narody te przetrwają, co o swoją historię i tradycję dbają. 

Więc możemy zawsze w kapliczce żarliwie się pomodlić  

by się nie dać nigdy innym podbić i upodlić.  

Od zarania, czyli od Mieszka w Polsce Polak będzie mieszkał 

chociaż inni łapy do nas wyciągają to po łapach wciąż dostają.  

Jest to zasługa naszej tradycji i kultury. 

Będzie dobrze, głowa do góry. 

Opatrzność i Maryja zawsze nam sprzyjała. 

Będzie Polska i będzie się zawsze rozwijała.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Dziękuję bardzo obu 

Panom za przybliżenie pięknej Kapliczki z Lasów Grabskich. Dziękujemy za prezentację 

znacznej części naszego powiatu z lotu ptaka. Teraz oddaję głos Panu Staroście. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Szanowna Pani Przewodnicząca, Pani  

i Panowie radni, Szanowni Państwo. Chcieliśmy, w imieniu nas wszystkich, serdecznie 

podziękować za przyjęcie zaproszenia. Dziękujemy za przedstawienie nam tej niezwykłej 

historii. Zarówno historii przeniesienia, losu aktualnego jak również perspektyw związanych 

z dalszą Państwa działalnością dotyczącą tej kapliczki. Z racji tej okazji chcieliśmy wręczyć 

Panom skromne gadżety promocyjne z naszej pięknej kujawskiej ziemi, czyli pięknego  

i gościnnego miejsca na Kujawach jakim jest Powiat Aleksandrowski. Dziękujemy uprzejmie. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu oraz Starosta Aleksandrowski wręczyli upominki Panu 

Antoniemu Pelczykowi oraz Panu Andrzejowi Mrówczyńskiemu.  

 

 

8. SPRAWOZDANIE STAROSTY Z WYKONANIA UCHWAŁ RADY POWIATU 

PODJĘTYCH NA XII SESJI RADY POWIATU W DNIU 15 KWIETNIA 2016 

ROKU 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wysoka Rado: Wysoka Rado. 

Przechodzimy do punktu 8 - Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu 

podjętych na XII sesji. O omówienie projektu uchwały poproszę Pana Starostę. 

 

Godzina 10
43

 – salę obrad opuścili radni Pani Agata Ceglewska oraz Pan Arkadiusz 

Świątkowski. 

  

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo 

radni, Szanowni goście. Zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym Zarząd Powiatu 

wykonuje uchwały Rady Powiatu. W związku z powyższym przedkładam Państwu 

sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Powiatu podjętych na XII sesji i wnoszę do 

Wysokiej Rady o podjęcie uchwały w wersji przedstawionej przez Zarząd. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję Panu Staroście. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Arkadiusza Gralaka o przedstawienie opinii 

swojej Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Arkadiusz Gralak: Pani Przewodnicząca, 

Wysoka Rado, Panie Starosto. Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Aleksandrowskiego 

z posiedzenia w dniu 7 czerwca 2016 roku w sprawie wykonania uchwał Rady Powiatu przez 
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Zarząd Powiatu podjętych na XII sesji Rady Powiatu, która odbyła się w dniu 15 kwietnia 

2016 roku. Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 7 czerwca 2016 roku dokonała oceny 

wykonania przez Zarząd Powiatu uchwał podjętych na XII sesji Rady Powiatu w dniu 15 

kwietnia 2016 roku. Komisja pozytywnie, jednogłośnie, opiniuje wykonanie uchwał Rady 

Powiatu i wnosi do Wysokiej Rady o podjęcie stosownej uchwały. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu 

Przewodniczącemu. Zarządzam dyskusję. Kto z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Nie widzę. Wobec braku chętnych do dyskusji zamykam dyskusję. Przechodzimy do podjęcia 

uchwały. 

Wysoka Rado, poddaje pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania 

Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu podjętych na XII sesji. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo.                 

Czy ktoś jest PRZECIWNY? Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ od głosu? Nie widzę. 

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

Przebieg głosowania: ZA- 13 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ –   

nie było. 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIII/191/2016).    

 

 

9. SPRAWOZDANIE STAROSTY Z DZIAŁALNOŚCI ZARZĄDU POWIATU ZA 

OKRES MIĘDZY XII A XIII SESJĄ RADY POWIATU W ALEKSANDROWIE 

KUJAWSKIM. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wysoka Rado przechodzimy                     

do punktu 9 - sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu za okres między                    

XII a XIII sesją Rady Powiatu. O omówienie projektu uchwały proszę Pana Starostę.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Szanowna Pani Przewodnicząca, 

Szanowne Panie i Panowie radni, Szanowni Państwo. Zgodnie z ustawą o samorządzie 

powiatowym do wyłącznej właściwości Rady Powiatu, jako organu uchwałodawczego,  

należy rozpatrywanie sprawozdań z działalności Zarządu Powiatu jako organu 

wykonawczego. W związku z powyższym przedkładam Państwu sprawozdanie z działalności 

Zarządu Powiatu między XII i XIII sesją Rady Powiatu i wnoszę  do Wysokiej Rady  

o przyjęcie uchwały przedstawionej przez Zarząd Powiatu wraz z uzupełnieniem, które 

Państwo otrzymali, z posiedzenia Zarządu z dnia 8 czerwca bieżącego roku.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję Panu Staroście. Pana  

Arkadiusza Gralaka Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej proszę o przedstawienie opinii 

Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Arkadiusz Gralak: Pani Przewodnicząca, 

Wysoka Rado, Panie Starosto. Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Aleksandrowskiego 

z posiedzenia w dniu 7 czerwca 2016 roku w sprawie działalności Zarządu Powiatu za okres 

między XII a XIII sesją Rady Powiatu Aleksandrowskiego. Komisja Rewizyjna na 

posiedzeniu w dniu 7 czerwca 2016 roku dokonała kontroli działalności Zarządu Powiatu za 

okres między XII a XIII sesją Rady Powiatu Aleksandrowskiego. Kontrolę przeprowadzono 

na podstawie: protokołów z posiedzeń Zarządu Powiatu, informacji Starosty 

Aleksandrowskiego. Komisja pozytywnie, jednogłośnie, opiniuje działalność Zarządu 
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Powiatu za okres między XII a XIII sesją Rady Powiatu i wnosi do Wysokiej Rady  

o podjęcie stosownej uchwały. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu 

Przewodniczącemu. Zarządzam dyskusję. Kto z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Pan radny Michał Włoszek proszę. 

 

Godzina 10
50

 – salę obrad opuścił radny Pan Maciej Włoch. 

Godzina 10
55

 – na salę obrad wrócili radni Pani Agata Ceglewska i Pan Arkadiusz 

Świątkowski. 

Godzina 11
09

 – na salę obrad wrócił radny Pan Maciej Włoch. 

Godzina 11
16

 – salę obrad opuścił radny Pan Andrzej Sygit. 

Godzina 11
18

 – na salę obrad powrócił radny Pan Andrzej Sygit. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. 

Dzisiejszy porządek może nie sprzyja dyskusji nad tym punktem, ale jest tak dużo 

interesujących tematów w sprawozdaniu, że nie można przejść nad nimi do porządku 

dziennego. W związku z tym prosiłbym o naświetlenie kilku punktów punkt 1, 10 – nie 

bardzo rozumiem, co to znaczy, że nie zwiększy to kosztów utrzymania. Punkt 12 – chodzi 

mi, powiedzmy o to, jakie jest rzeczywiste zapotrzebowanie i jakie są współczynniki 

uzyskania zatrudnienia po tych kursach. Punkt 13 – krótkie wyjaśnienie, o co chodzi. Punkt 

17, 18, 20, 23 – tutaj mam nadzieję, że Zarząd jednak zweryfikuje swoje stanowisko 

 i zwiększy dofinansowanie Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w tym roku a nie 

dopiero w 2017. Punkt 26, 27, 28, 29 – konkretnie interesowałaby mnie kwota o jaką 

występowała Karczemka, zwłaszcza, w kontekście innych dofinansowań, które znalazły się w 

tym sprawozdaniu. Czy jednak, jeśli jest na to czas, nie można by było wrócić do wniosku 

Karczemki, który został negatywnie rozpatrzony. Punkt 36, 37 – znowu, jakie jest 

zapotrzebowanie na te szkolenia i jakie są te efekty. Punkt 42 – interesowałoby mnie, jaka 

była cena zaoferowana przez Skanską i jaka cena przez Strabag. Punkt 60 – jeśli inspektorem 

nadzoru ma być osoba z Ropczyc, a tak to rozumiem, to jest to trochę daleko. Czy będzie to 

rzeczywisty nadzór czy będzie to fikcja.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo.  O udzielenie 

odpowiedzi proszę Pana Starostę. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Szanowna Pani Przewodnicząca, Panie 

 i Panowie radni. Odpowiadając na pytania zadane w dyskusji nad sprawozdaniem z prac 

Zarządu Powiatu między XII a XIII sesją Rady Powiatu, pozwolę sobie odnieść się do 

następujących punktów: 

Punkt 1 – dotyczy uchwały Zarządu Powiatu w sprawie zaciągnięcia pożyczki. Jak Państwo 

pamiętacie, na poprzedniej sesji Wysoka Rada wyraziła zgodę na doposażenie w sprzęt 

Zarządu Dróg Powiatowych. Mowa była o koparko – ładowarce, ścinarce do poboczy  

i o rębaku. Informacja przedstawiona była tak, że na ten cel planujemy zaciągnąć pożyczkę w 

Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w kwocie 500.000 zł  

a nasz udział własny będzie wynosił 133.000 zł. Na chwilę obecną mamy promesę  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, która potwierdza przyznanie tejże właśnie 

pożyczki z możliwością jej umorzenia w trzecim roku spłaty. Ta promesa opiewa na kwotę 

500.000 zł. W tej chwili Zarząd Powiatu wyraził zgodę i wszczął postępowanie w trybie 

przetargu nieograniczonego na zakup tego sprzętu. Po wyłonieniu wykonawcy podpiszemy 

stosowną umowę z Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.  
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Radny Pan Michał Włoszek: Czyli rozumiem, że to zadanie, prawidłowa gospodarka wodna 

polegające na redystrybuowaniu wód opadowych z terenów dróg powiatowych polega 

właśnie pod promesę … 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Zanim przystąpiliśmy do tego programu 

przeprowadziliśmy konsultacje z Funduszem i ten nasz zakup wpisuje się, jak najbardziej,  

w to właśnie przedsięwzięcie.  

Jeśli chodzi o pytanie 10 – Jak Państwo wiecie Zarząd Powiatu podjął decyzję i wyraził zgodę 

na utworzenie nowego kierunku kształcenia. Mówimy o Zespole Szkół Nr 2. Nowy kierunek 

to pracownik pomocniczy obsługi hotelowej. Wyraziliśmy zgodę na utworzenie takiego 

kierunku pod warunkiem, że nie zwiększy to kosztów utrzymania szkoły. Pan Dyrektor, 

zgodnie z przepisami prawa, uzyskał pozytywną opinię Wojewódzkiej i Powiatowej Rady 

Zatrudnienia. Dyrektor, w rozmowie, potwierdził, że jeśli chodzi o sprzęt dydaktyczny czy 

przygotowanie nauczycieli do nauczania w tym zawodzie, biorąc pod uwagę ramowe plany 

nauczania, które na podstawie Rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej, w tym 

zawodzie obowiązują, zdaniem Pana Dyrektora, kadra jest przygotowana i nie potrzebuje 

dokształcać się. Również na bazie aktualnego wyposażenia szkoły będzie można uruchomić 

taki kierunek kształcenia. Pan Dyrektor twierdzi, że nie będzie żadnych kosztów związanych  

z uruchomieniem tego nowego kierunku. Zobaczymy czy, w ogóle, będzie nabór. My 

wyraziliśmy zgodę na utworzenie takiego kierunku kształcenia. Ostateczne decyzje Zarząd 

Powiatu będzie podejmował w miesiącu sierpniu, po stwierdzeniu jak liczny jest nabór na ten 

kierunek.  

Pytanie 12 – Zarząd Powiatu wyraził zgodę i wszczął postępowanie na udzielenie zamówienia 

publicznego na organizację przeprowadzania szkoleń dla osób bezrobotnych. Mówimy tutaj  

o szkoleniach trzech typów: montażysta rusztowań – 8 osób, pracownik gastronomii – 10 

osób i operator maszyn budowlanych. Pan radny pytał w kontekście samego zapotrzebowania 

na tego typu szkolenia i późniejsze perspektywy zatrudnienia. Pani Dyrektor Urzędu Pracy 

zwróciła się do nas z pismem. Odpowiadając na to pismo Zarząd Powiatu to postępowanie 

zaakceptował. Obecna jest Pani Dyrektor w związku z tym może odpowiedziałaby na to 

pytanie. Mogę powiedzieć, że zapotrzebowanie jest. Natomiast jak to wygląda  

w perspektywie po odbyciu szkoleń i jak te osoby sytuują się na rynku pracy to zapewne 

śledzi urząd pracy. Jeśli Pani Przewodnicząca pozwoli to Pani Dyrektor Urzędu Pracy 

mogłaby odpowiedzieć na to pytanie. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Bardzo proszę Pani Dyrektor. 

 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Pani Marzena Żbikowska: Za ubiegły rok, biorąc 

pod uwagę warunki ministerialne, które mamy jakby odgórnie narzucone, efektywność do 

trzech miesięcy po zakończeniu szkolenia wynosiła, w granicach, 33%. Cały czas są 

wykonywane badania, ponieważ były szkolenia, które kończyły się w listopadzie i grudniu 

2015 roku. Na dzień dzisiejszy badamy jeszcze do pół roku po zakończeniu szkolenia. Pół 

roku jeszcze nie minęło, więc czekamy na te dane.  

 

Radny Pan Michał Włoszek: Interesuje mnie na przykład, dlaczego takie szkolenia 

wybieracie a nie inne? Czy, na przykład, kierujecie się tym, że są one tańsze do 

przeprowadzenia? Nawet, Panie Starosto, jest to pytanie w kontekście skargi, którą będziemy 

rozpatrywać, więc tutaj myślę, że należałoby takie rzeczy doprecyzowywać.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Panie radny, ale skargę mamy w ostatnich 
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punktach i ja bym tego w tej chwili nie łączył. Pracujemy w tej chwili nad sprawozdaniem  

z prac Zarządu Powiatu. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Ja nie chciałem poruszać skargi w tej chwili tylko mówię, że 

wiąże się to w jakiś sposób ze skargą. 

 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Pani Marzena Żbikowska: Jeżeli chodzi o skargę to 

skarga dotyczy szkolenia indywidualnego … 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Pozwolę sobie przerwać, skargę, Pani 

Dyrektor, zostawiamy. Dziękuję bardzo Pani Dyrektor i oddaję głos Panu Staroście. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Kontynuując odpowiedzi na pytania 

zadane przez Pana radnego Włoszka ustosunkuję się do punktu 13 – tutaj mówimy  

o przedsięwzięciu geodezyjnym. Jak Państwo pamiętacie w roku ubiegłym wszyscy 

Starostowie z Województwa Kujawsko – Pomorskiego realizowali wspólny projekt 

geodezyjny, tak zwany EGiB czyli ewidencję gruntów i budynków. W tej chwili 

przechodzimy do drugiego etapu tego przedsięwzięcia, jakim jest szczegółowa osnowa 

wysokościowa dla obszaru Powiatu Aleksandrowskiego. Chcemy stworzyć mapy cyfrowe. 

Była decyzja Zarządu Powiatu w tej materii, wszczęto przetarg, środki finansowe były na to 

zagwarantowane w budżecie powiatu na 2016 rok. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Chodziło mi bardziej o projekt a nie o przetarg. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Dziś nie ma Pana Naczelnika Wydziału 

Geodezji, Rolnictwa i Ochrony Środowiska, który zna szczegóły tego przedsięwzięcia. Jeśli 

Pan radny pozwoli to skontaktuję się z Panem jutro i udzielę odpowiedzi szczegółowej. 

Dzisiaj Pan Naczelnik jest na szkoleniu w Brodnicy w związku z tym, że wchodzimy  

w kolejny projekt, tak zwany GESUT. Tak, więc odpowiemy jutro a najpóźniej  

w poniedziałek prześlemy mailem wyjaśnienia.  

Jeśli chodzi o punkt 17 – jak Państwo wiecie Zarząd Powiatu w związku z kończącą się 

kadencją Dyrektora Zespołu Szkół Nr 2 w Aleksandrowie Kujawskim, ogłosił konkurs na 

stanowisko dyrektora powołując stosowną komisję. Do tego konkursu nie zgłosił się nikt, 

czyli komisja konkursowa powołana przez Starostę nie wyłoniła kandydata. Zgodnie z ustawą 

o systemie oświaty Zarząd Powiatu ma dwie możliwości: albo może powołać konkretnego 

kandydata, po zasięgnięciu opinii Rady Pedagogicznej, Rady Rodziców, Związków 

Zawodowych i Kuratorium Oświaty albo ogłosić drugi konkurs, czyli drugi nabór. Decyzja  

w tym względzie będzie podjęta w przyszłym tygodniu na posiedzeniu Zarządu Powiatu. W 

tej chwili nie potrafię powiedzieć, w jakim kierunku to pójdzie. Chcę zaznaczyć, że jeśli 

Zarząd zdecyduje się powierzyć kandydaturę jakiejś osobie, to będzie musiała ta osoba 

spełniać wszystkie kryteria, które były zawarte w ogłoszeniu przy pierwszym konkursie, 

łącznie z kwalifikacjami, z awansem zawodowym, z oceną pracy. 

Jeśli chodzi o pytanie do punktu 18 – wpłynęła dotacja na konkretnego ucznia i Zarząd 

Powiatu podjął decyzję, zawarł porozumienie i składkę, za tego konkretnego ucznia 

zapłaciliśmy. 

Jeśli chodzi o pytanie do punktu 20 – Szanowni Państwo, w 2015 roku zarządziłem kontrolę 

w Zespole Szkół Nr 2 w Aleksandrowie Kujawskim. Kontrola ta była zgodna z planem pracy 

wcześniej przeze mnie zatwierdzonym. Podczas tej kontroli wyszły dość istotne 

nieprawidłowości. Nie chcę zagłębiać się w szczegóły. W związku z tym, że Dyrektor szkoły 

naruszył ustawę o dyscyplinie finansów publicznych i w związku z tym, na bazie ustawy, 
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byłem zmuszony skierować wniosek do Rzecznika dyscypliny finansów publicznych. Ten 

wniosek został skierowany chyba jeszcze w grudniu 2015 roku. Te wszystkie procedury 

trwają dość długo. Chyba w marcu lub w kwietniu przyszła informacja od Rzecznika,  

w której poproszono nas o uzupełnienie wniosku. Wniosek ten został uzupełniony i ponownie 

wysłany do rzecznika i na dzień dzisiejszy nie mamy jeszcze odpowiedzi.  

Jeśli chodzi o pytanie dotyczące punktu 23 – kwestia dotyczy Poradni Psychologiczno – 

Pedagogicznej. Jak Państwo pamiętacie, był wniosek Komisji Polityki Społecznej, który 

Zarząd przyjął do realizacji. Pani Dyrektor występowała o zwiększenie etatów i zakup 

materiałów dydaktycznych. Zarząd widzi taką potrzebę i w związku z tym podjął decyzję, że 

będzie w tym kierunku pracował. W związku z tym zobligował Pana Wicestarostę do 

spotkania się z Panią Dyrektor Poradni, aby uszczegółowić jakie mają być te materiały, za 

jaką kwotę i przedstawił kalkulację. Wtedy uzupełnilibyśmy to zapotrzebowanie w 2016 roku. 

Mówię o materiałach dydaktycznych. Natomiast, jeśli chodzi o kwestie kadrowe to Zarząd 

musi to jeszcze przeanalizować. Wiecie Państwo, że jeden etat czy to w szkole czy to  

w poradni to będzie wydatek rzędu kilkudziesięciu tysięcy złotych. Trzeba to robić w sposób 

pragmatyczny i racjonalny tak, aby dbać o finanse. Ja nie wykluczam, że tak będzie ale nie 

wiem czy będzie to etat czy pół etatu. Nad tym wszystkim jeszcze pracujemy i zapewne,  

w niedługim czasie, spotkamy się w tej sprawie z Panią Dyrektor. Chcę tutaj powiedzieć, że 

pewne środki finansowe zostały przekazane dla poradni, Państwa decyzją, już wcześnie. Tak, 

więc o poradnię dbamy i będziemy środki dydaktyczne czy narzędzia, które służą do badań 

dzieci, systematycznie zwiększać.  

 

Radny Pan Michał Włoszek: Panie Starosto, ja tylko chciałem przypomnieć naszą dyskusję 

na sesji budżetowej, między innymi właśnie, w sprawie finansów poradni – to jest jedna 

kwestia. Druga kwestia – mówił Pan Starosta o problemach finansowych, jeśli chodzi  

o zwiększenie zatrudnienia. Ja tylko przypomnę, że na poprzedniej sesji wyraziliśmy zgodę 

na zwiększenie zatrudnienia w Starostwie Powiatowym o 4,5 etatu.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Panie radny ja nie mówię o problemach 

tylko sugeruję, jakie konsekwencje ponosi za sobą zwiększenie etatów. Dla mnie nie jest to 

problem. Ja zaznaczyłem, jak Pan zwrócił uwagę, że tego nie wykluczam. Jeszcze nie wiem 

jak będzie. Musimy to ocenić czy rzeczywiście jest to potrzebne czy nie można tak 

zorganizować pracy poradni, żeby nie tworzyć dodatkowych etatów. Czy wszyscy są 

optymalnie dociążeni w pracy. Jak wygląda ilość przebadanych uczniów. Nie ulega 

wątpliwości, że była zmiana ustawy o systemie oświaty, mówię tutaj o obniżeniu wieku 

szkolnego, było wtedy wielu uczniów, którzy wymagali opinii w zakresie podwyższenia 

wieku obowiązku szkolnego tak, żeby nie iść do szkoły a pozostać w przedszkolu i tak dalej. 

Tak było. Jak jest teraz? Trzeba się nad tym zastanowić. Po sesji, ja i Pan Wicestarosta 

spotkamy się z Panią Dyrektor i jeśli będą takie potrzeby to przedłożymy Państwu zmianę 

uchwały budżetowej w miesiącu wrześniu. Ja tego nie wykluczam tylko chcę to solidnie 

przeanalizować.  

 

Radny Pan Michał Włoszek: Mam nadzieję, że Zarząd niezwłocznie się tą sprawą jeszcze 

raz zajmie.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Takie też były ustalenia z Panią Dyrektor. 

Pani Dyrektor jest tutaj dzisiaj obecna i może to potwierdzić.  

Jeśli chodzi o odpowiedź na pytanie dotyczące punktu 26 – w niezbyt odległym czasie była 

sytuacja taka, że pewna Pani pisała pisma do Starosty, że przyjechała do naszego powiatu, 

chciała przebyć trasę promem, a  okazało się, że ten prom w tym dniu był nieczynny. Pani ta 



14 

 

twierdziła i dowodziła, że nigdzie nie było informacji, że prom w tym dniu nie będzie 

kursował. Nie do końca była to prawda bo taka informacja miała miejsce. Ale może oddam 

głos Panu Wicestaroście, który zajmował się ta sprawą. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Bardzo proszę Panie Wicestarosto. 

 

Wicestarosta Pan Wojciech Marjański: Pani Przewodnicząca, Panie Starosto, Szanowni 

radni. W ubiegłym roku miało miejsce takie zajście, że jedna z Pań korespondowała dłuższy 

czas z Gminą Nieszawa a propos tego, że poniosła wymierne koszty przyjeżdżając na 

przeprawę promową i, niestety, tej przeprawy nie odbyła. Pani ta powoływała się na to, że 

informacja o tym, że prom nie będzie kursował, nigdzie się nie pojawiła. Chcę powiedzieć, że 

informacja taka znajdowała się na tabliczkach informacyjnych przy samej przeprawie, jak 

również była informacja na stornie internetowej gminy Nieszawa. Pani powiedziała, że jest na 

wczasach i nie korzysta z internetu. Pojechała do Nieszawy i musiała stamtąd wrócić, 

poniosła w związku z tym wymierne koszty. Taką korespondencję prowadziła przez dłuższy 

czas z Gminą Nieszawa. W końcu Gmina Nieszawa przekazała sprawę do Starostwa, z racji 

tego, że jest to nasze zadanie zlecone Gminie Nieszawa. Wspólnie z Panem Starostą 

podjęliśmy taką decyzję, że żeby wynagrodzić tej Pani to, że nie mogła popłynąć promem to 

Starostwo przekaże jej voucher na darmową przeprawę dla jej rodziny i osób, które wtedy jej 

też towarzyszyły. Razem z tym voucherem dostała też gadżety promocyjne powiatu. Z racji 

tego, że w zapisie nie było informacji, jaką karę ponosi Gmina Nieszawa za 

niepoinformowanie nas, o tym czy prom kursuje czy nie kursuje, dlatego chcieliśmy te zapisy 

doprecyzować i teraz właśnie jesteśmy w trakcie tego doprecyzowania. Pan Dyrektor Zarządu 

Dróg Powiatowych został zobligowany o tego, żeby wspólnie z Gminą Nieszawa 

wypracować wspólne porozumienie tak abyśmy ten zapis umieścili w tym właśnie aneksie. 

Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Bardzo proszę Pana Starostę. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Jeśli chodzi o odpowiedź dotyczącą 

zapytania punktu 27 – pytanie to dotyczy zmiany kategorii dróg powiatowych. Zarząd 

Powiatu zobowiązał Dyrektora do skonsultowania projektu uchwały z radcą prawnym.  

Na bazie ustawy o drogach publicznych, która to określa parametry dróg powiatowych. 

Chodzi o to, że musimy to dostosować do aktualnie obowiązujących przepisów. Po 

konsultacji z radcą prawnym doszliśmy do wniosku, że może to być zrobione zarządzeniem 

Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych. Takie zarządzenie już jest podpisane przez Pana 

Dyrektora. Chodzi o to, żeby spełniać te wszystkie parametry bo, na przykład, kiedy chcemy 

pozyskiwać środki zewnętrzne to musimy podawać parametry dróg. W drogach jest 

symbolika: G, Z i L. Jak Państwo wiecie, te drogi, które żeśmy przejęli nijak się mają do 

kategorii dróg powiatowych. Ale są w naszym zarządzie i będziemy je sukcesywnie 

remontowali, tak jak mówiłem o tym Państwu wcześniej. 

Jeśli chodzi o odpowiedź na pytanie dotyczące punktu nr 28 – mówimy tutaj o nowym 

kierunku kształcenia. Jest to kierunek kierowca – mechanik. Zarząd Powiatu wyraził na to 

zgodę. Pan Dyrektor uzyskał pozytywne opinie zarówno Powiatowej jak i Wojewódzkiej 

Rady Zatrudnienia. Złożyliśmy wspólny wniosek do Ministerstwa na zakup pojazdu po ten 

właśnie kierunek. Zobaczymy jaki będzie nabór, po naborze skonsultujemy się z Panem 

Dyrektorem i podejmiemy decyzje czy uruchomimy taki kierunek czy nie. Ja wychodzę  

z założenia, że większa bardziej bogata oferta to uczniowie gimnazjów mają możliwość 

wyboru. Ale jak będzie faktycznie zobaczymy dopiero w miesiącu lipcu.  

Jeśli chodzi o odpowiedź dotyczącą punktu 28 – Pani Kierownik Warsztatu Terapii 
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Zajęciowej „Karczemka” złożyła wniosek, który opiewał na kwotę 2.000 zł. Sprawę tę 

przekazałem Panu Wicestaroście, który skonsultował się z Panią Kierownik. Wniosek ten 

zostanie zweryfikowany, ponownie złożony i decyzja Zarządu będzie wówczas pozytywna.  

 

Radny Pan Michał Włoszek: Dziękuję bardzo.   

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Punkt 36 dotyczy regulaminu 

organizacyjnego Placówki Socjalizacyjnej. Pani Dyrektor wystąpiła do Zarządu Powiatu  

o zmianę regulamin organizacyjnego sugerując, że po tej zmianie placówka będzie działała 

bardziej efektywnie i będzie poświęcane więcej czasu opiece i wychowaniu jak również pracy 

z rodziną. W wyniku zmian zmniejszyliśmy zatrudnienie z 25 etatów do 23 etatów. Na 

wniosek Pani Dyrektor, przy całej argumentacji i uzasadnieniu, zmniejszyliśmy o pół etatu 

wymiar czasu pracy pielęgniarki. W kuchni były dwa etaty a będzie 1,5 etatu. Zmniejszyliśmy 

etaty wychowawców z 11 do 9. W myśl przepisów w placówce socjalizacyjnej może 

przebywać do 30 osób. U nas tylu osób nie ma nigdy. Zawsze jest 29 czy 28 osób. Na 

podstawie decyzji sądu wychowankowie przebywają w ośrodkach młodzieżowych natomiast 

na to miejsce my nikogo przyjąć nie możemy i to miejsce musimy „trzymać”. W sposób 

praktyczny, jak liczyła Pani Dyrektor, średniorocznie przebywa około 20 – 21 wychowanków. 

W związku z tym następują te zmiany. Pozwolą one, tak jak powiedziałem wcześniej, na 

efektywną pracę a zaoszczędzone środki pozwolą na podwyższenie wynagrodzeń tym 

osobom najniżej zarabiającym. W placówce są pensje na najniższym poziomie i Pan Dyrektor 

te pensje teraz trochę podniesie.  

Jeśli chodzi o odpowiedź dotyczącą pytania do punktu 37 – tutaj mówimy o Urzędzie Pracy. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Tutaj Panie Starosto proszę o uszczegółowienie przy 

następnym sprawozdaniu tego typu uchwał Zarządu.    

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Panie radny, w sprawozdaniu trudno 

uszczegóławiać. Na naszej stronie internetowej w Biuletynie Informacji Publicznej są 

zamieszczane protokoły z posiedzeń Zarządu Powiatu. W protokołach tych odzwierciedlona 

jest pełna dyskusja, można to przeczytać. Chciałbym, żeby Pan mnie dobrze zrozumiał. Ja nie 

chcę uciekać od udzielenia odpowiedzi … 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Dobrze Panie Starosto. Postaram się na Powiatowej Radzie 

Zatrudnienia na ten temat porozmawiać.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Odpowiedź dotycząca punktu 42 – 

Gościliśmy ostatnio z Panią Skarbnik w Urzędzie Marszałkowskim (mówimy tutaj o drodze 

Ciechocinek – Siutkowo). Realizacja tej inwestycji drogowej realizowana jest z Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich. Umowa już jest podpisana. Firma Skanska zaproponowała 

kwotę 514.262,45 zł brutto. Firma Strabag kwotę 465.335,05 zł brutto. Umowa jest 

podpisana, czas realizacji jest do 30 września bieżącego roku.  

Pan radny pytał jeszcze o punkt 60. Panie radny toczy się postępowanie na wyłonienie 

inspektora nadzoru, podane są w nim odpowiednie kryteria, ogłoszenie znajduje się  

w Biuletynie Informacji Publicznej i zgłaszają się ludzie z całej Polskie. Pragnę zwrócić 

uwagę na fakt, że inspektorem nadzoru przy budowie szklarni był Pan ze Skierniewic  

i wywiązał się w sposób właściwy. Musielibyśmy tutaj podawać przyczyny dlaczego go nie 

wybieramy a nie może być przyczyną miejsce zamieszkania. Kryterium jest cena i ten Pan dał 

najniższą cenę. Dziękuję bardzo. Chyba, że Pan radny ma jeszcze pytania.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Teraz bardzo proszę Pan radny 

Konstanty Grzegórski 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: Ja miałbym pytania do punktu 16, 17, 27, 55 i 61.  

W punkcie 16, może zacytuję „…wyraził zgodę na zmianę w planie finansowym Placówki 

Socjalizacyjnej w Aleksandrowie Kujawskim celem zapłaty kosztów postępowania 

komorniczego i postanowił dokonać stosownych przesunięć w budżecie”. Co to jest za 

sprawa, czego to dotyczy i dlaczego jest to na etapie komorniczym? Czy nie można było tego 

jakoś uniknąć? Bo wiadomo, że komornik to są zawsze większe koszty i nie przynosi to 

splendoru. Punkt 17 – zatwierdził konkurs mający wyłonić kandydata na stanowisko 

Dyrektora Zespołu Szkół Nr 2 w Aleksandrowie Kujawskim. Kandydat na stanowisko 

Dyrektora nie został wyłoniony z powodu braku zgłoszeń do postępowania konkursowego. Ja 

uważam, że w tym wypadku nie możemy popadać w panikę gdyż obecny Dyrektor wysoko 

postawił poprzeczkę. Nie ma odważnego by stanąć z nim w szranki i jest w tej szkole bardzo 

dobrze, co potwierdziła setna rocznica, która pokazała całą tradycję, historię i dzisiejsze 

wyniki  

i osiągnięcia. I dlatego nie dziwię się, że nie było odważnego. Oby tak było w każdych 

jednostkach.  
Teraz punkt 27 – Pan Dyrektor niech zrobi bilans zysków i strat związany  

z przekwalifikowaniem dróg powiatowych na inne, bo być może bylibyśmy w stanie tą drogą 

zarządzać, ulepszać, modernizować. A jak ją przekażemy, o klasę wyżej, do Marszałka, to 

będziemy zależni od jego „widzimisię” i od jego spojrzenia. Problem nam się oddali ale 

problem, jako taki, z jakością czy przydatnością tych dróg będzie istniał nadal tylko to nie my 

będziemy we władaniu tych dróg. To takie jest moje zdanie. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Panie radny, ja prosiłabym o takie 

sprecyzowanie pytania, aby Pan Starosta mógł udzielić na nie odpowiedzi.  

  

Radny Pan Konstanty Grzegórski: Tak, tak. W punkcie 55 chodzi o to, że jest 

inwentaryzacja mienia. Czego to dotyczy, że to Wojewoda nam pomaga realizować tę sprawę. 

Punkt 61 – tu jest pięknie zapisane, że zakup sprzętu i tak dalej. Na jakim etapie jesteśmy z tą 

realizacją? Bo to mnie cieszy, że inwestujemy, że będzie ten rębak, ścinarka do poboczy i tak 

dalej bo przyjęliśmy harmonogram. Pierwsze półrocze już minęło i czy zdążymy do końca 

roku zrobić to żeśmy zaplanowali zrobić? Może trzeba by pomóc Dyrektorowi zrealizować 

kupno tych wszystkich rzeczy, które żeśmy zaplanowali, bo inwestycje to jest radość dla 

przedsiębiorstwa. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo.  Oddam głos Panu 

Staroście. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Ja się odniosę do punktu 16. Z całym 

szacunkiem, ale Pan radny w wypowiedzi dotyczącej punktu 17 sam sobie udzielił 

odpowiedzi. Tak więc ja już nie będę się do tego odnosił. Mówię o Zespole Szkół Nr 2. Jest to 

Pańska opinia, ma Pan do tego prawo.  

Jeśli chodzi o odpowiedź na pytanie dotyczące punktu 16 – powiem krótko. Pani Dyrektor 

Placówki Socjalizacyjnej przegrała sprawę w Sądzie Pracy z byłą pracownicą i w związku  

z tym, że sąd zasądził odszkodowanie Dyrektor zwróciła się do tej Pani o podanie numeru 

konta, na które należy przekazać środki finansowe. Pani tego konta nie podała natomiast 

sprawę zgłosiła do komornika. Komornik zajął konto placówki, ściągnął stosowną należność 

ale również wtedy należało zapłacić, tak zwane, koszty komornicze.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Bardzo proszę Pani Dyrektor. 

 

Dyrektor Placówki Socjalizacyjnej Pani Alina Mikołajska: Kwestia tego komornika była 

taka, że ja wysłałam wyrok sądu apelacyjnego, który oddalił w całości powództwo, przyszedł 

5 kwietnia i ja tego dnia wysłałam informację do Pani, która miała tę sprawę gdzie i na jakie 

konto mam przekazać te pieniądze. Pani zamiast odpisać czy oddzwonić poszła, od razu, do 

komornika. Z tym, że zanim przyszło pismo od komornika my żeśmy na dane konto, 

wskazane mimo wszystko, które kiedyś było, wysłaliśmy te pieniążki. Byłam osobiście  

u Pana Komornika, który stwierdził, że podjął już egzekucję i nie można wycofać tej kwoty. 

Dlatego uznaliśmy, że trzeba ją zapłacić. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Pani Dyrektor. Oddaję 

głos Panu Staroście. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Jeśli chodzi o punkt 27 to bardzo bym, 

prosił Pana radnego o doprecyzowanie pytania bo nie wiem o co Panu radnemu chodziło  

w tym punkcie. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: To znaczy mi chodzi o to, że mamy przekwalifikowanie 

i gdybyśmy mieli nadal w starym katalogu te drogi i nimi władali, bo mamy wtedy większą 

swobodę naszych kompetencji. Czy jak przekażemy na wojewódzkie czy to nam nie oddali 

jakiś modernizacji czy ulepszeń? To tylko to mam. I bilans zysków, bo są jakieś subwencje  

i tak dalej. Czy to się nam opłaci?  

 

Wicestarosta Pan Wojciech Marjański: Panie radny, mówi Pan o punkcie 27? Te drogi 

pozostają cały czas w naszych zasobach. My zmieniamy klasyfikację. Nowe rozporządzenie  

o drogach mówi, że niektóre nasze drogi nie odpowiadają klasyfikacji. Dyrektor przygotował 

najpierw na posiedzenie Zarządu Powiatu taki projekt, ale okazało się, że leży to w jego 

kompetencji. I ta sprawa jest już rozwiązana. Te klasyfikacje są już zmienione a drogi są 

nadal w naszych zasobach. Tutaj nie ma mowy o utracie dróg.  

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: To przepraszam. Wycofuję to pytanie i uważam je za 

wyjaśnione.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Jeśli chodzi o odpowiedź na zapytanie 

dotyczące punktu 55 – Szanowni Państwo, Starosta jest przedstawicielem Wojewody i jako 

ten przedstawiciel ma w swoich zasobach władanie mieniem Skarbu Państwa. W związku  

z tym, co jakiś czas, przeprowadzamy inwentaryzację tego mienia. Wówczas do komisji 

inwentaryzacyjnej Pan Wojewoda desygnuje swoich delegatów. W tej chwili Pan Wojewoda 

przysłał Zarządzenie i zmienił nim swoich przedstawicieli na tych, którzy byli wcześniej.  

W związku z tym my nie mieliśmy innego wyjścia, podjęliśmy stosowną uchwałę  

i dokooptowaliśmy przedstawicieli Pana Wojewody do tego gremium.  

Jeśli chodzi o odpowiedź na zapytanie dotyczące punktu 61 – na ten temat odpowiadałem już 

Panu radnemu Michałowi Włoszkowi. Wszczęliśmy postępowanie na zakup sprzętu na 

potrzeby Zarządu Dróg Powiatowych, czyli koparko – ładowarki, rębaka i ścinarki do 

poboczy. Przetarg ten jest już ogłoszony. Myślę, że jego rozstrzygnięcie będzie w najbliższym 

czasie. Jak tylko będzie rozstrzygnięcie to podpiszemy z Wojewódzkim Funduszem Ochrony 

Środowiska umowę i ruszymy z pracami najprędzej jak tylko się da.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo.  Proszę Pan 

Wicestarosta. 

 

Wicestarosta Pan Wojciech Marjański: Ścinka poboczy i ścinka krzaków to są dwie 

odmienne rzeczy.  

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: Chodziło mi o to, że jak będą maszyny kupione to 

wszystko będzie dobrze szło.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Szanowni Państwo, czy ktoś z Państwa 

chciałby jeszcze zabrać głos w dyskusji? Nie widzę.  

 

Godzina 11
21

 – salę posiedzeń opuścił radny Arkadiusz Gralak.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Poddaję pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Starosty z działalności Zarządu Powiatu za okres 

między XII a XIII sesją Rady Powiatu wraz z uzupełnieniem.  

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo.                

Czy ktoś z Państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś z Państwa SIĘ WSTRZYMAŁ od głosu?  

Stwierdzam, że przy jednym głosie wstrzymującym się, Rada podjęła uchwałę. 

Przebieg głosowania: ZA- 14 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – 

1 osoba. 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji                                

(Uchwała Nr XIII/192/2016).    

 

 

10. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wysoka Rado, przechodzimy do 

kolejnego punktu a mianowicie „Interpelacji i zapytań radnych”. Wysoka Rado, instytucja 

„interpelacji i zapytań” uregulowana jest w przepisach paragrafów 22 i 23 Statutu Powiatu. 

Interpelacje i zapytania mogą być składane na sesji lub w okresie między sesjami i kierowane 

wyłącznie do Zarządu Powiatu albo do Komisji zawsze za pośrednictwem Przewodniczącego 

Rady Powiatu. Interpelacje składa się w sprawach zasadniczych dla powiatu. Zapytania 

składa się w sprawach dotyczących bieżących problemów powiatu, w szczególności w celu 

uzyskania informacji o określonym stanie faktycznym. Odpowiedź na interpelację lub 

zapytanie jest udzielana stronie na sesji lub na piśmie w ciągu 14 dni od daty jej złożenia.  

Kto z Pań i Panów radnych chce zabrać głos w tym punkcie porządku obrad? bardzo proszę, 

Pan radny Maciej Włoch. 

 

Radny Pan Maciej Włoch: Pani Przewodnicząca, Panie Starosto mam trzy krótkie 

interpelacje.  

Pierwsza dotyczy uzupełnienia frezowiną ubytków drogi Nieszawa – Kawka na odcinku  

w miejscowości Wólne. Prosiłem już wcześniej o to Pana Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych, ale do tej pory nie było to uregulowane. 

Druga interpelacja dotyczy również drogi. Proszę o wskazanie konkretnego terminu realizacji 

wycinki krzewów na drodze powiatowej Siutkowo – Ciechocinek na wysokości gminy 

Waganiec.  

Trzecia interpelacja: proszę o sprecyzowanie harmonogramu wycinki krzewów na 2017 rok. 

Dlaczego? Dlatego, że moja interpelacja odnośnie drogi Siutkowo – Ciechocinek odnosząca 
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się do wycinki pierwsza była złożona we wrześniu 2015 roku i ten harmonogram, który Pan 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych przedstawił nijak się ma do czynności, które podejmuje 

na tej drodze. Dziękuję bardzo.   

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Panie radny, ale mamy harmonogram 

wycinki na rok 2016. 

 

Radny Pan Maciej Włoch: Ja już wybiegam w przyszłość i mówię o kolejnym roku. 

Chciałbym, żeby ten harmonogram był bardziej doprecyzowany. Poproszę o odpowiedź na 

wszystkie interpelacje na piśmie. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu radnemu. Proszę 

Pani radna Iwona Rutecka.  

 

Radna Pani Iwona Rutecka: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. Moja 

interpelacja dotyczy poboczy przy drodze powiatowej na Wołuszewie. Pobocza są zarośnięte. 

Byłam tam wczoraj, zrobiłam kilka zdjęć, krzewy są tam bardzo wysokie.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Proszę, aby Pani doprecyzowała, w którym 

miejscu ponieważ część tej drogi jest w gestii miasta Ciechocinek a od pewnego momentu 

jest powiatowa. Być może nie na naszym odcinku występuje to zakrzewienie, być może nie 

na naszym.  

 

Radna Pani Iwona Rutecka: W tej chwili tego nie sprecyzuję, ale doprecyzuję to później. 

Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Pani radnej. Bardzo 

proszę Pan radny Michał Włoszek.  

 

Radny Pan Michał Włoszek: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. Chciałem 

wrócić do mojej interpelacji z poprzedniej sesji, do tej, tak zwanej, „sytuacji szpitalnej”. Pana 

odpowiedź w żadne sposób nie wyczerpuje, moim zdaniem, tej interpelacji. Jeśli ktoś nie 

rozumie słowa mówionego to w tej chwili mamy już przyjęty protokół z poprzedniej sesji, 

jest tam wszystko zapisane i mam nadzieję, że słowo pisane będzie bardziej zrozumiane. 

Proszę o odpowiedź na piśmie. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Pan radny Konstanty 

Grzegórski. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: Ja mam takie pytanie, bo wczoraj się dowiedziałem od 

rolników czy prawda jest, że na przejazdach kolejowych koło bazy i w Kolonii Słomkowo 

i przez Turzno mają być na jednym chyba światła a te drugie dwa przejazdy kolejowe mają 

być zamknięte i objazd dla rolników. Rolników to niepokoi, dlatego pytam, bo zwrócili się do 

mnie z prośbą, że prawdopodobnie miały być te zablokowane tylko objazdy na pola i tak 

dalej. To się wiąże z utrudnieniami. To takie pytanie. 

Mam drugie pytanie: mówiłem o tej wycince drzew przy szosie od torów do Służewa. Nadal 

będę to podtrzymywał, bo one stwarzają zagrożenia. I tutaj bym się podparł, bo skoro 

konserwator przyrody nie pozwala na wycinkę drzew, które niosą niebezpieczeństwo to żeby 

się zajęto już plagą, jaka jest, rozsiewaniem jemioły po drzewostanie. Prawie, co druga topola 

jest zaatakowana. I te drzewa przydrożne uschną i wtedy nie będzie problemu z wycinką  
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i będziemy mieli łyse miejsca. Może by, po prostu, tę jemiołę w jakiś sposób opanować, bo 

ptaki, jak wiadomo, rozszerzają ją nawet na drzewa owocowe w sadach. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Pani 

Wiceprzewodniczący Arkadiusz Świątkowski. 

 

Radny Pan Arkadiusz Świątkowski: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. 

Panie Starosto, ja proszę o wskazanie konkretnego terminu naprawy chodnika  

w Przybranowie. Bo to, że będzie naprawiony to już mamy ustalone. Teraz proszę  

o wskazanie konkretnego terminu.  

Druga sprawa: wycinanie trawy, zielska przy drodze powiatowej Otłoczyn – Ciechocinek. Po 

jednej stronie bardzo ładnie wycięto, po drugiej stronie tam gdzie jest chodnik, za chodnikiem 

nie jest wycięte. Bardzo proszę o przypilnowanie tego. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa 

jeszcze chciałby zabrać głos. Nie widzę. Bardzo proszę Zarząd Powiatu o przygotowanie 

odpowiedzi na złożone interpelacje i zapytania, które zostaną udzielone w punkcie  

13 porządku obrad sesji.  

Zarządzam pięć minut przerwy. 

 

Przerwa w obradach sesji od godziny 11
28

 do godziny 11
38

. 

 

 

11. ROZPATRYWANIE PROJEKTÓW UCHWAŁ ORAZ PODJĘCIE UCHWAŁ  

W SPRAWACH OBJĘTYCH PORZĄDKIEM OBRAD SESJI. 

 

11.1 PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE PRZYJĘCIA „PLANU 

ZRÓWNOWAŻONEGO ROZWOJU PUBLICZNEGO TRANSPORTU 

ZBIOROWEGO DLA POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO” 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Szanowni Państwo, wznawiam obrady. 

Przystępujemy do punktu 11 porządku sesji celem podjęcia uchwał w sprawach objętych 

porządkiem obrad sesji. W punkcie tym będziemy procedować 19 uchwał, jest on bardzo 

obszerny i w związku z tym bardzo proszę o zdyscyplinowaną pracę. 

Punkt 11.1 – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Zrównoważonego Rozwoju 

Publicznego Transportu Zbiorowego dla Powiatu Aleksandrowskiego”.  

O omówienie projektu uchwały proszę Pana Starostę.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo 

radni, Szanowni Państwo. W myśl art. 9 ust. 1 pkt 3 ustawy o publicznym transporcie 

zbiorowym organizatorem publicznego transportu drogowego, właściwym ze względu na 

obszar działania jest powiat. Do zadań powiatu, zgodnie z wyżej wymienioną ustawą należy 

również opracowanie planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego. 

Zgodnie z art. 9 ust. 3 przywołanej ustawy, plan ten jest aktem prawa miejscowego. Jest 

dzisiaj na sesji obecny przedstawiciel firmy opracowującej ten plan, który po moim 

wystąpieniu zabierze głos, ale chcę powiedzieć Państwu, że ten plan zgodnie z art. 13 ust. 2 

ustawy o transporcie zbiorowym został również uzgodniony i zaopiniowany przez Starostów 

sąsiednich powiatów w zakresie linii komunikacyjnych przebiegających na obszarach ich 

właściwości. W związku z powyższym wnoszę do Wysokiej Rady o podjęcie uchwały  

w wersji przedstawionej przez Zarząd Powiatu. Dziękuję bardzo.   
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Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo.  W związku  

z powyższym proszę teraz przedstawiciela firmy Trako Wierzbicki i Wspólnicy, Pana Patryka 

Wronę o stosowną prezentację.  

 

Przedstawiciel firmy Trako Wierzbicki i Wspólnicy przedstawił prezentację dotyczącą Planu 

Zrównoważonego Rozwoju Publicznego Transportu Zbiorowego dla Powiatu 

Aleksandrowskiego. Plan ten stanowi załącznik do uchwały Nr XIII/193/2016 Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo.  Chciałam nadmienić, 

że materiały dotyczące tego projektu otrzymaliście Państwo na płycie razem z materiałami 

sesyjnymi natomiast wśród nas krąży ten dokument w formie papierowej. Na razie bardzo 

Panu dziękujemy. Jeżeli będą pytania to wtedy jeszcze Pana poprosimy o zabranie głosu. 

Teraz proszę o wystąpienie Panią Mariolę Banaszkiewicz – Przewodniczącą Komisji Mienia 

Powiatu i Infrastruktury Technicznej i o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pani Mariola 

Banaszkiewicz: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. Komisja pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo.  Zarządzam dyskusję. 

Kto z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę chętnych do dyskusji.  

W związku z tym zamykam ten punkt i przystępujemy do głosowania.   

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Zrównoważonego 

Rozwoju Publicznego Transportu Zbiorowego dla Powiatu Aleksandrowskiego”. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo. Kto                       

z Państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś z Państwa się WSTRZYMAŁ od głosu? Nie widzę. 

Dziękuję bardzo.   

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę jednogłośnie.  

Przebieg głosowania: ZA - 15 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – 

nie było. Przyjęto jednogłośnie. 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIII/193/2016).    

 

 

11.2. PODJĘCIE UCHWAŁY ZMIENIAJĄCEJ UCHWAŁĘ NR I/17/2014 RADY 

POWIATU W ALEKSANDROWIE KUJAWSKIM Z DNIA 27 LISTOPADA 

2014 ROKU W SPRAWIE POWOŁANIA KOMISJI REWIZYJNEJ RADY 

POWIATU 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Przechodzimy do punktu 11.2 - 

podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr I/17/2014 Rady Powiatu w Aleksandrowie 

Kujawskim z dnia 27 listopada 2014 roku w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu. 

Szanowni Państwo, Rada Powiatu, w drodze uchwały, powołuje ze swego grona Komisje 

Rewizyjną, która składa się z pięciu członków, w tym przewodniczącego, zastępcy 

przewodniczącego i sekretarza. W związku z Postanowieniem Nr 2/2016 Komisarza 

Wyborczego we Włocławku z dnia 5 kwietnia 2016 roku w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia 

mandatu radnego Pana Zbigniewa Białkowskiego, będącego Zastępcą Przewodniczącego 
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Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu, zachodzi konieczność wyznaczenia nowego radnego do 

prac w przedmiotowej komisji.  

W związku z powyższym proszę o zgłaszanie kandydatów na Zastępcę Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej. Ja zgłaszam kandydaturę naszej nowej radnej Pani Magdaleny Kiciak – 

Kucharskiej. Czy są jakieś inne propozycje? Nie widzę. W związku z powyższym pytam 

Panią radną Kiciak – Kucharską czy wyraża Pani zgodę na kandydowanie. 

 

Radna Pani Magdalena – Kiciak – Kucharska: Tak, wyrażam zgodę. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo.  W związku z tym 

poddaję pod głosowanie kandydaturę radnej Pani Magdaleny Kiciak – Kucharskiej pod 

głosowanie.  

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA tym, aby Pani radna została Zastępcą Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej? Kto z Państwa jest PRZECIWNY? Nie widzę. Kto z Państwa 

WSTRZYMAŁ SIĘ od głosu? Nie widzę.  

Przebieg głosowania: ZA - 15 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – nie 

było. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Poddaję pod głosowanie projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę Nr I/17/2014 Rady Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim  

z dnia 27 listopada 2014 roku w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo.                  

Czy ktoś z Państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś się WSTRZYMAŁ? Nie widzę. 

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

Przebieg głosowania: ZA - 15 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – nie 

było. 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIII/194/2016).    

 

 

11.3. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIENIAJĄCEJ UCHWAŁĘ  

NR I/22/2014 RADY POWIATU W ALEKSANDROWIE KUJAWSKIM  

Z DNIA 27 LISTOPADA 2014 ROKU W SPRAWIE USTALENIA SKŁADU 

OSOBOWEGO KOMISJI ROLNICTWA I OCHRONY ŚRODOWISKA 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wysoka Rado, przechodzimy do 

punktu 11.3 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr I/22/2014 Rady Powiatu  

w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 27 listopada 2014 roku w sprawie ustalenia składu 

osobowego Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

Szanowni Państwo. Rada Powiatu, w drodze uchwały, powołuje ze swego grona stałe komisje 

do określonych zadań. Radny ma obowiązek być członkiem jednej stałej komisji. W związku 

z Postanowieniem Nr 2/2016 Komisarza Wyborczego we Włocławku z dnia 5 kwietnia 2016 

roku w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Pana Zbigniewa Białkowskiego, 

będącego członkiem Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu oraz deklaracją 

pracy w przedmiotowej Komisji radnej Pani Magdaleny Kiciak - Kucharskiej, zachodzi 

konieczność zmiany uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska. 

W związku z wcześniejszą deklaracją pytam Panią czy podtrzymuje Pani swoje wcześniejsze 

stanowisko i wyraża zgodę na pracę w Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska? 
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Radna Pani Magdalena – Kiciak – Kucharska: Tak, wyrażam zgodę. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. W związku  

z powyższym pytam teraz Państwa: kto z Pań i Panów radnych jest ZA tym, aby Pani radna 

została członkiem Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska? Kto z Państwa jest 

PRZECIWNY? Nie widzę. Kto z Państwa WSTRZYMAŁ SIĘ od głosu? Nie widzę.  

Przebieg głosowania: ZA - 15 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – 

nie było. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Szanowni Państwo, w projekcie 

uchwały, który Państwo otrzymaliście  pojawił się błąd.  W § 2 użyto zwrotów „… w sprawie 

ustalenia składu Komisji Finansowo – Budżetowej …” oraz „… stwierdza się, że  

w głosowaniu jawnym do Komisji Finansowo – Budżetowej wybrano radnych …”. Jest to 

oczywista pomyłka. W związku z tym, wnoszę o dokonanie zmiany w projekcie uchwały, 

polegającej na zmianie nazwy Komisji z „Komisji Finansowo – Budżetowej” na „Komisję 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska”. 

Kto z Państwa jest ZA wniesieniem takiej zmiany? Czy ktoś z Państwa jest PRZECIWNY. 

Nie widzę. Czy ktoś z Państwa WSTRZYMAŁ SIĘ od głosu? Nie widzę.  

Przebieg głosowania: ZA - 15 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – 

nie było. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Bardzo proszę Pan radny Michał 

Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Pani Przewodnicząc, tylko pewna kwestia techniczna. 

Prosiłbym, żeby radnych członków komisji uporządkować według kolejności alfabetycznej. 

Myślę, że jest to wtedy bardziej przejrzyste.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Tylko Panie radny, 

mamy to zrobić teraz w tej chwili czy przyszłościowo mamy to wziąć pod uwagę?  

 

Radny Pan Michał Włoszek: Przyjmijmy, że takie uporządkowanie już jest. 

 

Godzina 11
57

 – salę obrad opuścili radni Pani Mariola Banaszkiewicz i Pan Maciej Włoch. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: W przyszłości będziemy wypisywać  

w kolejności alfabetycznej. 

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr I/22/2014 Rady Powiatu  

w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 27 listopada 2014 roku w sprawie ustalenia składu 

osobowego Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska wraz z poprawką, którą przed chwilą 

przegłosowaliśmy. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo.                   

Czy ktoś z państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś z państwa się WSTRZYMAŁ od głosu? 

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę jednogłośnie.  

Przebieg głosowania: ZA - 13 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – 

nie było. 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIII/195/2016).    
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11.4.   PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE OCENY DZIAŁALNOŚCI WARSZTATU 

TERAPII ZAJĘCIOWEJ W ALEKSANDROWIE KUJAWSKIM ZA 2015 ROK 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wysoka Rado, przechodzimy do 

punktu 11.4, który dotyczy podjęcia uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii 

Zajęciowej w Aleksandrowie Kujawskim za 2015 rok. O omówienie projektu uchwały proszę 

Pana Starostę. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo 

radni. Zgodnie z rozporządzeniem Ministra Gospodarki, Pracy i Polityki Społecznej z dnia 25 

marca 2004 roku w sprawie warsztatów terapii zajęciowej, jednostka prowadząca warsztat 

składa powiatowi roczne sprawozdanie z działalności rehabilitacyjnej i wykorzystania 

środków finansowych warsztatu. Pan Mieczysław Kołodziej – Kierownik Warsztatu Terapii 

Zajęciowej takie sprawozdanie do Starosty złożył. Sprawozdanie to, po wstępnej analizie 

Zarządu Powiatu, zawiera wszystkie dokumenty określone w § 21 ust. 2 w/w rozporządzenia. 

Wobec powyższego wnoszę do Wysokiej Rady o podjęcie uchwały w wersji przedstawionej 

przez Zarząd Powiatu. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo.  Proszę Pana 

Andrzeja Nawrockiego – Przewodniczącego Komisji Polityki Społecznej o przedstawienie 

opinii Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Andrzej Nawrocki: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado. Komisja Polityki Społecznej, na posiedzeniu w dniu  

7 czerwca zapoznała się z projektem uchwały Rady Powiatu w sprawie oceny działalności 

Warsztatu Terapii Zajęciowej w Aleksandrowie Kujawskim za 2015 rok. Komisja 

pozytywnie, jednogłośnie opiniuje przedmiotową uchwałę, rekomenduję przyjęcie uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo.  Zarządzam dyskusję. 

Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. W związku  

z powyższym przechodzimy do podjęcia uchwały. 

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii 

Zajęciowej w Aleksandrowie Kujawskim za 2015 rok. 

Kto z Pań i Panów jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Czy ktoś z Państwa jest 

PRZECIWNY? Czy ktoś z Państwa się WSTRZYMAŁ od głosu?  Nie widzę. 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

Przebieg głosowania: ZA- 13 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – nie 

było. 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIII/196/2016).    

 

 

11.5.    PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE OCENY DZIAŁALNOŚCI WARSZTATU 

TERAPII ZAJĘCIOWEJ „KARCZEMKA” W OTŁOCZYNIE 2015 ROK 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Kolejny punkt  11.5 - podjęcie uchwały 

w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej „Karczemka” w Otłoczynie 2015 

rok. O omówienie projektu uchwały proszę Pana Starostę. 
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Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. 

Pani Agnieszka Urbańska Kierownik Warsztatu Terapii Zajęciowej w Otłoczynie złożyła do 

Starosty stosowne sprawozdanie na podstawie tego rozporządzenia, które cytowałem Państwu 

w poprzednim punkcie. Sprawozdanie to również spełnia wszystkie wymogi, które są 

określone w § 21 rozporządzenia Ministra Gospodarki, Pracy i Polityki Społecznej. Wobec 

powyższego wnoszę do Wysokiej Rady o podjęcie niniejszej uchwały w wersji 

przedstawionej. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Ponownie oddaję 

głos Panu Andrzejowi Nawrockiemu, który przedstawi opinię Komisji Polityki Społecznej. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Andrzej Nawrocki: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado. Komisja Polityki Społecznej, na posiedzeniu w dniu  

7 czerwca zapoznała się z projektem uchwały Rady Powiatu w sprawie oceny działalności 

Warsztatu Terapii Zajęciowej „Karczemka” w Otłoczynie. Komisja pozytywnie, jednogłośnie 

opiniuje przedmiotową uchwałę. Rekomenduję przyjęcie uchwały. 

 

Godzina 12
01

 – na salę obrad powrócili radni Pani Mariola Banaszkiewicz i Pan Maciej 

Włoch. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo.  Zarządzam dyskusję. 

Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. W związku  

z powyższym przechodzimy do podjęcia uchwały.  

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii 

Zajęciowej „Karczemka” w Otłoczynie 2015 rok. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo.  Czy 

ktoś z Państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś z Państwa SIĘ WSTRZYMAŁ? Dziękuję 

bardzo.    

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

Przebieg głosowania: ZA-  15 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ –  

nie było. Przyjęto jednogłośnie. 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIII/197/2016).    

 

 

11.6. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE PRZYJĘCIA INFORMACJI  

Z REALIZACJI UCHWAŁY DOTYCZĄCEJ STRATEGII ROZWOJU 

POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO NA LATA 2011 – 2020 ZA 2015 ROK 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Kolejny punkt to punkt 11.6 – podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia informacji z realizacji uchwały dotyczącej Strategii Rozwoju 

Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2011 – 2020 za 2015 rok. O omówienie projektu uchwały 

proszę Pana Starostę. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca, Szanowne Panie  

i Panowie radni, Szanowni Państwo. Strategia Rozwoju Powiatu, która w tej chwili 

obowiązuje została uchwalona uchwałą Rady Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim  

Nr III/52/2011 z dnia 22 lutego 2011 roku. Monitorowanie wdrażania Strategii Rozwoju 
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Powiatu Aleksandrowskiego jest podstawowym warunkiem realizacji celów określonych  

w tym dokumencie. Dążąc do osiągnięcia sformułowanej w strategii misji rozwoju Powiatu 

Aleksandrowskiego oraz określonych celów poszczególne wydziały Starostwa Powiatowego 

oraz jednostki organizacyjne powiatu w 2015 roku realizowały określone zadania 

przedstawione w wyżej wymienionej informacji. W związku z powyższym wnoszę do 

Wysokiej Rady o podjęcie uchwały w wersji przedstawionej. Dziękuję uprzejmie. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo.  Proszę Pana 

Andrzeja Nawrockiego o przedstawienie opinii Komisji Polityki Społecznej. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Andrzej Nawrocki: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado. Komisja Polityki Społecznej zapoznała się z projektem 

uchwały w sprawie przyjęcia informacji z realizacji uchwały dotyczącej Strategii Rozwoju 

Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2011 – 2020 za 2015 rok. W tym punkcie była bardzo 

ciekawa dyskusja. Niemniej Komisja pozytywnie, ocenia projekt omawianej uchwały  

i rekomenduje Wysokiej Radzie jej przyjęcie. Przebieg głosowania: jednogłośnie.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo.  Zarządzam dyskusję. 

Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie. Pan radny Michał Włoszek proszę 

bardzo. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Nie chciałbym ustosunkowywać się do całej strategii, do 

całego wykonana. Tutaj, na pewno, Komisja Polityki Społecznej wykonała dużą pracę. 

Starałem się prześledzić część dotyczącą promowania przedsiębiorczości lokalnej, jako 

społecznie docenianej formy aktywności. Podkreśliłem kilka punktów, myślę, że kiedyś 

będzie okazja porozmawiać z Panem Starostą, ale dzisiaj chciałbym, aby jeden punkt Pan 

Starosta przybliżył. Znajduje się on na stronie 4, cel operacyjny 1.3 – promocja gospodarcza 

powiatu, 1.3.2 – wspieranie uczestnictwa lokalnych przedsiębiorstw w zagranicznych  

i krajowych targach gospodarczych, misjach gospodarczych, współpracy prowadzonej przez 

jednostki samorządu terytorialnego powiatu aleksandrowskiego z gminami partnerskimi. 

Wykonanie wsparcie uczestnictwa lokalnych przedsiębiorstw w imprezach promocyjnych, 

odbywa się w oparciu o przekazanie materiałów promocyjnych własnych oraz materiałów 

Biura Kultury, Sportu i Promocji Miasta Ciechocinka a także firmy wspierane są finansowo  

w miarę posiadanych środków finansowych. Czy mógłby Pan Starosta troszkę to przybliżyć?  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: W ustnym porozumieniu z Burmistrzem 

Ciechocinka, w związku z tym, że Ciechocinek jest naszą perełką, jeśli chodzi o Uzdrowisko 

Ciechocinek, bo w jakichkolwiek targach jakieś firmy biorą udział i jeśli się do nas zwrócą to 

przekazujemy im materiały promocyjnie, między innymi, gadżety reklamowe poświęcone 

tejże właśnie miejscowości uzdrowiskowej. Natomiast my sami, oprócz tego, że byliśmy  

w Minikowie i w Przysieku, w targach nie uczestniczymy. Powiaty biorą udział w tego typu 

przedsięwzięciach. Te wszystkie walory powiatu, pod kątem kulturowym czy innym na tych 

targach reprezentują aczkolwiek wiąże się to z dość znacznymi środkami finansowymi. Firmy 

lokalne również wspieramy, jeśli się do nas zwrócą. Takim przykładem jest właśnie firma 

BIN. Tutaj, na stałe, wszedł do kalendarza imprez turniej brydżowy. Natomiast, na tyle na ile 

możemy, wspieramy przedsięwzięcia organizowane przez firm jak również na zaproszenie 

uczestniczymy w tego rodzaju wydarzeniach. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Pan radny Michał Włoszek proszę 

bardzo. 
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Radny Pan Michał Włoszek: Panie Starosto, mam wrażenie, że po prostu cele są 

określone w sposób bardzo profesjonalny. Natomiast, tak naprawdę, czy było możliwe 

wykonanie tych celów? Mam co do tego poważne wątpliwości. Mamy ładne zgrabne opisy 

ale myślę, że za tym tyle nie idzie.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo.  Czy ktoś z Państwa 

chciałby jeszcze zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do 

podjęcia uchwały. 

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia informacji z realizacji uchwały 

dotyczącej Strategii Rozwoju Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2011 – 2020 za 2015 rok. 

Kto z Państwa jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Czy ktoś z Państwa jest 

PRZECIWNY? Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ? Nie widzę. 

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

Przebieg głosowania: ZA-  15 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – 

nie było.  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIII/198/2016).    

 

 

11.7.  PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE PRZYJĘCIA INFORMACJI ZARZĄDU 

POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO Z REALIZACJI POWIATOWEGO 

PROGRAMU OCHRONY ZDROWIA PSYCHICZNEGO ZA ROK 2015 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Przechodzimy do punktu 11.7 –                     

podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji Zarządu Powiatu Aleksandrowskiego  

z realizacji Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego za rok 2015.  

O omówienie projektu uchwały proszę Pana Starostę. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo 

radni. Zgodnie z rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 28 grudnia 2010 roku w sprawie 

Narodowego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego samorząd powiatowy został 

zobligowany do opracowania, realizacji, koordynacji i monitorowania Powiatowego 

Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2011 – 2015. Powiatowy Program Ochrony 

Zdrowia Psychicznego na lata 2011 – 2015 został przyjęty uchwałą Nr XI/136/2011 Rady 

Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 28 września 2011 roku. Na mocy § 2 niniejszej 

uchwały Zarząd Powiatu został zobligowany do corocznego składania Radzie Powiatu 

informacji z realizacji programu. Biorąc powyższe pod uwagę wnoszę do Wysokiej Rady                 

o podjęcie uchwały w wersji przedstawionej. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu Staroście. Pana 

Andrzeja Nawrockiego proszę o przedstawienie opinii Komisji Polityki Społecznej. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Andrzej Nawrocki: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado. Komisja Polityki Społecznej na posiedzeniu w dniu 7 

czerwca zapoznała się projektem uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia informacji 

Zarządu Powiatu Aleksandrowskiego z realizacji Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego za rok 2015. Komisja pozytywnie opiniuje przedmiotową uchwałę i wyniku 

jednogłośnego głosowania rekomenduje Radzie podjęcie uchwały. Dziękuję bardzo.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu 

Przewodniczącemu. Zarządzam dyskusję. Kto z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Pan radny Michał Włoszek proszę bardzo.  

 

Radny Pan Michał Włoszek: Pani Przewodnicząca, Panie Starosto, Szanowni Państwo. Ja 

tylko chciałbym, nie w dniu dzisiejszym tylko w najbliższym czasie, uzupełnienia informacji 

o konkretne kwoty na poszczególne szkoły i placówki oświatowe z przeliczeniem na jednego 

ucznia.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa 

jeszcze chciałby zabrać głos? Nie widzę. Zamykam dyskusję i przystępujemy do głosowania. 

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia informacji Zarządu Powiatu 

Aleksandrowskiego z realizacji Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego za 

rok 2015. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem uchwały? Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa 

był PRZECIWNY? Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ? Nie widzę.  

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę. 

Przebieg głosowania: ZA-  15 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ –  

nie było.  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIII/199/2016).    

 

Radny Pan Michał Włoszek: Pani Przewodnicząca, ja przepraszam bardzo ale byłem już  

w następnym punkcie.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Panu radnemu chodzi o szkoły 

niepubliczne. Tak, ja wiem. 

 

 

11.8. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE TRYBU UDZIELANIA I ROZLICZANIA 

DOTACJI DLA SZKÓŁ I PLACÓWEK OŚWIATOWYCH PROWADZONYCH 

PRZEZ OSOBY FIZYCZNE LUB OSOBY PRAWNE INNE NIŻ POWIAT 

ALEKSANDROWSKI ORAZ TRYBU I ZAKRESU KONTROLI 

PRAWIDŁOWOŚCI ICH POBRANIA I WYKORZYSTYWANIA 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Kolejny punkt to punkt 11.8 –                       

dotyczy podjęcia uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół  

i placówek oświatowych prowadzonych przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż 

powiat aleksandrowski oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania  

i wykorzystywania. O omówienie projektu uchwały proszę Pana Starostę. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo 

radni. W myśl ustawy o systemie oświaty organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego ustala tryb udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek oświatowych 

prowadzonych przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż jednostka samorządu 

terytorialnego oraz tryb i zakres kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania.  

W związku z ciągłymi zmianami zachodzącymi w prawie oświatowym zaistniała konieczność 

podjęcia uchwały w wersji przedstawionej, w celu dostosowania do obowiązujących 

przepisów prawa. W związku z powyższym wnoszę do Wysokiej Rady o podjęcie uchwały  

w wersji przedstawionej. Wracając do pytania Pana radnego Włoszka dotyczącego tego 
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punktu, oczywiście przygotujemy odpowiedź i prześlemy ją Panu. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Proszę Pana Andrzeja 

Nawrockiego o przedstawienie opinii Komisji Polityki Społecznej.  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Andrzej Nawrocki: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado. Komisja Polityki Społecznej zapoznała się z projektem 

uchwały Rady Powiatu w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek 

oświatowych prowadzonych przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż powiat 

aleksandrowski oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania. 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. Wynik głosowania był jednogłośny. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu 

Przewodniczącemu. Proszę Pana Macieja Włocha – Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Budżetowej o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej Pan Maciej Włoch: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. Komisja Finansowo – Budżetowa 

pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. Dziękuję.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Zarządzam dyskusję. 

Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy do głosowania. Poddaję 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół  

i placówek oświatowych prowadzonych przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż 

powiat aleksandrowski oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania  

i wykorzystywania. 
Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem przedmiotowej uchwały? Dziękuję bardzo.   

Czy ktoś z Państwa jest PRZECIWNT? Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ? Nie widzę. 

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

Przebieg głosowania: ZA- 15 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – 

nie było.  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIII/200/2016).    

 

 

11.9.  PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE OKREŚLENIA ZASAD NABYWANIA, 

ZBYWANIA I OBCIĄŻANIA NIERUCHOMOŚCI STANOWIĄCYCH 

WŁASNOŚĆ POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO ORAZ ICH 

WYDZIERŻAWIANIA LUB WYNAJMOWANIA NA CZAS OZNACZONY 

DŁUŻSZY NIŻ 3 LATA 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Szanowni Państwo, przechodzimy              

do punktu 11.9 – dotyczy podjęcia uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania 

i obciążania nieruchomości stanowiących własność Powiatu Aleksandrowskiego oraz ich 

wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata. O omówienie 

projektu uchwały proszę Pana Starostę. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca, Panie i Panowie 

radni. Zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym do kompetencji Rady Powiatu należy 

określanie zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania 
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lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata. Na skutek wielokrotnych zmian 

przepisów ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami zachodzi 

konieczność dostosowania dotychczas obowiązującej uchwały Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego, regulującej wyżej wskazaną materię, do wprowadzonych zmian. Zmiany 

te dotyczą sprzedaży, oddawania nieruchomości w użytkowanie lub wydzierżawianie. 

Zaproponowane zmiany pozwolą na dostosowanie uchwały do obowiązującego prawa oraz na 

usprawnienie, zwiększenie efektywności i przejrzystości gospodarowania nieruchomościami 

w powiecie. W związku z powyższym regulacja ta jest niezbędna i w pełni uzasadniona. 

Wobec powyższego wnoszę do Wysokiej Rady o podjęcie uchwały w wersji przedstawionej 

przez Zarząd Powiatu. Pragnę zaznaczyć, że w zasobach powiatu, jeśli chodzi o zasoby 

mieszkaniowe został tylko jeden lokal mieszkalny usytuowany na ulicy Wyspiańskiego. My  

z Panem, który ten lokal posiada kontaktujemy się. Jednak z jego strony nie ma odzewu. 

Chcieliśmy się spotkać i z nim porozmawiać spytać czy byłby chętny nabyć ten lokal. 

Pozostałe lokale już wcześniej zostały sprzedane. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Proszę Panią Mariolę 

Banaszkiewicz – Przewodniczącą Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej  

o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pani Mariola 

Banaszkiewicz: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. Komisja pozytywnie, 

jednogłośnie, zaopiniowała projekt omawianej uchwały. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Pani 

Przewodniczącej. Proszę Pana Macieja Włocha – Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Budżetowej o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej Pan Maciej Włoch: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. Komisja Finansowo – Budżetowa 

pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu 

Przewodniczącemu. Zarządzam dyskusję. Kto z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Pan radny Michał Włoszek. 

 

Godzina 12
19

- na salę obrad przybyła radna Pani Wanda Buchalska. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. Chodzi 

mi o rozdział II, konkretnie paragraf 7 ustęp 3 i 4. Ustęp 3 – nieruchomości mogą być 

wnoszone, jako wkłady niepieniężne, aporty powiatu w spółkach prawa handlowego 

utworzone z udziałem powiatu za zgodą Zarządu Powiatu. Ustęp 4 – Zarząd Powiatu  

w drodze decyzji oddaje nieruchomości w trwały zarząd na okres nieoznaczony lub czas 

nieoznaczony powiatowej jednostce organizacyjnej. Moim zdaniem Rada w ten sposób 

pozbyła się pewnej swojej kompetencji, jaką jest nadzór nad majątkiem. Myślę, że tego typu 

uchwał nie jest zbyt dużo i jednak ja uważam, że jeśli prawo nie stanowi inaczej, żeby 

pozostawić to w kompetencji Rady Powiatu. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo.  Panie Starosto 

proszę bardzo. 
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Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Chodzi o to, że my w trwały zarząd 

przekazujemy, oczywiście, po zgodzie Rady Powiatu. Przekazujemy naszym administratorom 

czyli, na przykład dyrektorom szkół czy innych naszych jednostek, którzy tym, mieniem  

w naszym imieniu zarządzają. Mają oni również prawo decydowania na temat 

wydzierżawiania, wynajmowania tych pomieszczeń, ale do trzech lat. Powyżej trzech lat musi 

wyrazić zgodę Rada Powiatu. Ja bym się nie obawiał, że nie mamy nadzoru bo mamy nadzór 

nad naszym mieniem. Trudno by było gdyby ktoś za to nie odpowiadał. Przekazanie jest 

decyzją Zarządu Powiatu, Pan radny ma rację, ale dopiero po uchwale Rady Powiatu, która 

sugerowała, żeby coś przekazać naszym dyrektorom poszczególnych jednostek kompetencje 

dotyczące zarządzania tym majątkiem. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo.  Pan radny Michał 

Włoszek, proszę bardzo. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Panie Starosto, moim zdaniem przyjęcie takiego zapisu jaki 

jest w tej chwili spowoduje, że Zarząd będzie miał prawo dysponować majątkiem bez pytania 

się o zgodę Rady Powiatu.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Projekt tej uchwały oparty jest na zapisach 

ustawy o gospodarce nieruchomościami. Ustawa mówi, że musi być zgoda Rady Powiatu  

w takich przypadkach.  

 

Radny Pan Michał Włoszek: Zapis jest wyraźny. Zarząd Powiatu, w drodze decyzji, oddaje 

nieruchomości w trwały zarząd, na okres nieoznaczony.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Ja rozumiem. Ale żeby Zarząd mógł 

podjąć decyzję i wykonać dyrektywę w paragrafie 7 punkcie 3 i 4 musi mieć uchwałę organu 

uchwałodawczego. O tym mówi ustawa o gospodarce nieruchomościami. Mogło być 

zapisane, że „po uprzednim wyrażeniu zgody przez Radę Powiatu”, ale nie chcieliśmy, jak 

gdyby, powielać, przepisów ustawowych. Jest uchwała Rady i na bazie tej uchwały Zarząd 

Powiatu podejmuje decyzję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Panie Starosto, może poprosimy Panią 

Mecenas, żeby zajęła stanowisko w tej sprawie.  

 

Radca Prawny Starostwa Powiatowego Pani Anna Szmeichel: Wysoka Rado. Stanowisko 

przedstawione przez Pana Starostę jest prawidłowe.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Czyli, Pani Mecenas, taki zapis jaki 

otrzymaliśmy w projekcie jest prawidłowy? 

 

Radca Prawny Starostwa Powiatowego Pani Anna Szmeichel: Wysoka Rado. Zarząd 

podejmuje decyzje ale musi najpierw mieć upoważnienie Rady Powiatu do dokonania tych 

czynności. Wtedy może, w drodze decyzji, przekazać w trwały zarząd.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Pan radny Michał 

Włoszek.  

 

Radny Pan Michał Włoszek: Pani Mecenas, czy Rada Powiatu może się zrzec tych swoich 

kompetencji na rzecz Zarządu Powiatu? Ja twierdzę, że może dać taką możliwość. A ten zapis 
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uchwały, ja czytam go wprost, mówi, że Zarząd ma prawo wykonywać tego typu czynności 

bez wyrażenia zgody przez Radę Powiatu.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa 

chciałby jeszcze zabrać głos w tym punkcie? Czy Pani Mecenas chciałaby jeszcze 

przedstawić jakieś stanowisko?  

 

Radca Prawny Starostwa Powiatowego Pani Anna Szmeichel: Nie. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Proszę bardzo, Pan radny Konstanty 

Grzegórski. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: Zarząd Powiatu może przekształcić prawo użytkowania 

wieczystego w prawo własności na rzecz dotychczasowego użytkownika wieczystego na jego 

wniosek. Owszem ale to przygotowanie tych wszystkich ksiąg wieczystych, myślę, że to 

przekształcenie pełne administracyjne razem z księgą wieczystą i to na jego wniosek. A kto 

koszt będzie ponosił? Zarząd czy ta obdarowywana jednostka. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Koszty zawsze ponosi ta druga strona. 

Nigdy Zarząd Powiatu kosztów nie ponosi. Mówię w sensie spisywania aktu notarialnego.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Bardzo proszę Pan radny Michał 

Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: W takim razie składam wniosek formalny o uzupełnienie 

punktu 3 i 4 o zapis „za zgodą Rady Powiatu”.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Rozumiem, że punkt 3 miałby brzmieć 

w sposób następujący … 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Trzeba by go trochę przebudować. Samo zakończenie tam 

brzmi „za zgodą Zarządu Powiatu”. Myślę, że tu powinno brzmieć, „za zgodą Rady Powiatu”. 

Natomiast w ustępie 4 po przecinku należałoby dodać, „za zgodą Rady Powiatu”. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Przyjmuję wniosek formalny. Ale 

przed głosowaniem zrobimy 5 minut przerwy, żeby przyjrzeć się redakcji tego punktu. 

Ogłaszam 5 minut przerwy. 

 

Przerwa w obradach sesji od godziny 12
23 

do godziny 12
33

. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wznawiam obrady. Przypominam, że 

procedujemy projekt uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości stanowiących własność Powiatu Aleksandrowskiego oraz ich wydzierżawiania 

lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata. W ramach dyskusji Pan radny 

Włoszek złożył wniosek formalny o zmiany w rozdziale II. Zanim przegłosujemy ten wniosek 

formalny proszę, jeszcze raz, Panią Mecenas o wypowiedź na temat naszych wątpliwości 

dotyczących zapisów w tymże rozdziale. 

 

Radca Prawny Starostwa Powiatowego Pani Anna Szmeichel: Proszę Państwa, może się 

nie zrozumieliśmy. Jeżeli chodzi o sprzedaż nieruchomości to na wykaz tych nieruchomości, 



33 

 

który jest przedkładany Radzie Powiatu, to zgoda Rady na sprzedaż tych nieruchomości musi 

być. Natomiast, opracowując te zasady, tak jak ustawa mówi, że w przypadku opracowania 

zasad uchwała Rady Powiatu na przekazanie w trwały zarząd nie jest potrzebna. Ja się 

zgadzam, że jest to przekazanie większych kompetencji Zarządowi Powiatu ale to nie jest 

sprzeczne z przepisami prawa.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Bardzo proszę Pan radny Michał 

Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Czyli Panie Starosto, trzeba było powiedzieć wprost, że prosi 

Pan o zwiększenie kompetencji Zarządu Powiatu o to co powiedziałem. Nie zostało to 

wyartykułowane a, przeciwnie, Państwo żeście przed chwilą zaprzeczali. Podtrzymuję 

oczywiście swój wniosek.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Te zasady zawsze były. Na sprzedaż, tak 

jak powiedziała Pani Mecenas, zawsze potrzebna jest zgoda Rady Powiatu. Zarząd jako organ 

wykonawczy, to co uzna Rada wykonuje. Te zasady są zgodne z ustawą o gospodarce 

nieruchomościami.  

 

Radny Pan Michał Włoszek: Panie Starosto, oddanie w trwały zarząd na czas nieokreślony, 

to jest tak naprawdę, również pewna forma sprzedaży.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Pan radny Włoszek podtrzymuje swój 

wniosek formalny. Przypominam, że dotyczy on paragrafu 7, ustęp 3 i 4. Propozycja padła 

aby w tym ustępie 3 zapis był następujący: „Nieruchomości mogą być wnoszone jako wkłady 

niepieniężne powiatu w spółkach prawa handlowego tworzonych z udziałem powiatu, za 

zgodą Rady Powiatu”. Natomiast w punkcie 4 o uzupełnienie zapisu po przecinku: „za zgodą 

Rady Powiatu”. Teraz przegłosujemy wniosek.  

Kto z Państwa jest ZA przyjęciem zaproponowanych zmian? Dziękuję bardzo.  Kto z Państwa 

jest PRECIWNY? Kto z Państwa WSTRZYMAŁ SIĘ od głosu? 

W obradach uczestniczy 15 radnych. 3 osoby wstrzymały się. 4 osoby były za wniesieniem 

zmian. Czyli 8 osób jest przeciwnych. Jeszcze raz powtórzę jak wyglądało głosowanie: ZA 

wprowadzeniem zmian były 4 głosy. PRZECIW było 9 radnych. WSTRZYMAŁO SIĘ od 

głosu – 3 radnych.  

Bardzo proszę Pan radny Michał Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Pani Przewodnicząca, bulwersuje mnie taki sposób liczenia 

głosów. Nie mamy do kompletu jakąś tam ilość doporządkować tylko macie Państwo 

policzyć i podać rzeczywistą ilość, jaka była w głosowaniu. W tej chwili Pani 

Przewodnicząca robi pewnego rodzaju manipulacje.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Przepraszam, jeżeli Pan tak to odbiera. 

Zakładam, że każdy z nas uczestniczy w głosowaniu. Niektórzy z Państwa szybciej 

opuszczali ręce i stąd mogła zaistnieć pomyłka. W związku  

z powyższym ogłaszam reasumpcję głosowania. Bardzo proszę o podnoszenie rąk wysoko. 

Jest dwóch wiceprzewodniczących, którzy uczestniczą w liczeniu.  

Kto z Państwa jest ZA wprowadzeniem zmian zaproponowanych przez pana Michała 

Włoszka? 3 głosy. Kto z Państwa jest PRZECIWNY? 9 głosów. Kto z Państwa 

WSTRZYMAŁ SIĘ od głosu? 4 osoby. 

Proszę Państwa, wniosek został odrzucony.  
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W związku z powyższym przystępujemy do głosowania i podjęcia uchwały w wersji 

przedstawionej przez Zarząd Powiatu.  

Wysoka Rado, poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia zasad 

nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność Powiatu 

Aleksandrowskiego oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy 

niż 3 lata. 

Kto z Państwa radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo.                 

Czy ktoś z Państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ od głosu? Nie widzę.  

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę. Rozumiem, że jedna osoba nie uczestniczyła  

w głosowaniu.  

Przebieg głosowania: ZA - 12 osób. PRZECIW – 2 osoby. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – 

1 osoba. NIE BIORĄCYCH udziału w głosowaniu – 1 osoba.  

 Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIII/201/2016).    

 

Radny Pan Michał Włoszek: Pani Przewodnicząca, prosiłbym o zapisanie w protokole 

mojego odrębnego zdania w tej sprawie. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Bardzo proszę Panią protokolant  

o stosowne zapisy w protokole. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Dziękuję. 

 

 

11.10.   PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE PRZYJĘCIA SPRAWOZDANIA  

Z REALIZACJI POWIATOWEGO PROGRAMU DZIAŁAŃ NA RZECZ 

OSÓB NIEPEŁNOSPRAWNYCH NA LATA 2011 – 2016 ZA 2015 ROK 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Szanowni Państwo, przechodzimy              

do kolejnego punktu 11.10 – dotyczy podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z realizacji Powiatowego Programu Działań Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2011 

– 2016 za 2015 rok. O omówienie projektu uchwały proszę Pana Starostę. Starosta  

 

Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca, Panie i Panowie radni, 

Szanowni Państwo. Zgodnie z § 2 uchwały nr XI/145/21011 Rady Powiatu w Aleksandrowie 

Kujawski z dnia 29 listopada 2011 roku w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Działań 

Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2011 – 2016, przedkładam sprawozdanie  

z realizacji „Powiatowego Programu Działań Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 

2011 – 2016” za 2015 rok, pozytywnie zaopiniowane przez Powiatową Społeczną Radę Do 

Spraw Osób Niepełnosprawnych w Aleksandrowie Kujawskim. W związku z powyższym, 

wnoszę do Wysokiej Rady o podjęcie uchwały w wersji przedłożonej. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu Staroście. 

Proszę teraz Panią Małgorzatę Wesner Kierownika Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Aleksandrowie Kujawskim o krótkie przedstawienie sprawozdania. 

 

Pani Małgorzata Wesner Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. Zgodnie z paragrafem 2 uchwały, która 

przyjmowała powiatowy program, corocznie składamy sprawozdanie z realizacji. 

Sprawozdanie zostało przedstawione w wersji obszernej. Dziękuję bardzo.   
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Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Proszę o wystąpienie 

Pana Andrzeja Nawrockiego i o przedstawienie opinii Komisji Polityki Społecznej. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Andrzej Nawrocki: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado. Komisja Polityki Społecznej na swoim posiedzeniu w dniu  

7 czerwca, zapoznała się z projektem uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z realizacji Powiatowego Programu Działań Na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych na lata 2011 – 2016 za 2015 rok. Komisja opiniuje pozytywnie, 

jednogłośnie projekt tej uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo.  Zarządzam dyskusję. 

Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? Bardzo proszę Pan radny 

Grzegórski. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: Tyle się mówi o niepełnosprawnych. Są dwie wersje, co 

do tej windy. Ona jest bardzo ważna dla urzędu, miasta i powiatu. Jak robiłem w Urzędzie 

Miasta Aleksandrowa taki wywiad, niby wszystko jest na dobrej drodze, mają pozwolenia, 

dokumentację i wszystko inne. Natomiast na Komisji Starosta przedstawił, że są małe 

trudności z uwagi na to, że nie władamy całością tego budynku i że dotacja jest zbyt mała. Ja 

uważam, że każda dotacja jest pomocą. Należy ten temat postawić, jako priorytetowy, bo 

minie rok niepełnosprawnych, będą inne naciski i, żeby tego tematu nie przespać. Ja dzisiaj 

potrzebuję takiej windy, jutro inni – czego nie życzę nikomu. To jest bardzo ważny temat, bo 

różni petenci przychodzą do urzędu. Jest techniczna możliwość, żeby to zgrać i, po prostu, 

dopiąć jako priorytetowe zadanie na tę kadencję. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Ja nie wiem czy Pan 

Starosta będzie chciał się ustosunkować ponieważ nie jest to bezpośrednio temat związany  

z podejmowaną właśnie uchwałą.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Temat ten był omawiany na posiedzeniu 

Komisji. Pan radny zna wszystkie fakty myślę, więc, że nie będę tego powielał. Mieliśmy 

dobre intencje, ale zmniejszyła się skala dofinansowania, miało być 150.000 zł a jest, chyba, 

około 30.000 zł. Wniosek został złożony, wszczęliśmy procedurę, mamy uzgodnienia  

z konserwatorem, ale chodzi o to, że na tyle nas jest nie stać, tylko. Po konsultacji  

z władzami Miasta Aleksandrów Kujawski, doszliśmy wspólnie do wniosków, że Miasto 

musiałoby ponieść wyższe koszty, ponieważ jest właścicielem 2/3 budynku. Nie zapominamy 

o tym Panie radny. Jak będą sprzyjające okoliczności i wyższy pułap dofinansowania to, na 

pewno, ten problem podejmiemy. Podstawa są środki finansowe. Cały czas o tym myślimy, 

mamy to na uwadze i myślę, że przystąpimy do realizacji tego projektu w przyszłości. 

Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu Staroście. Czy 

ktoś z Państwa jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. W związku  

z powyższym przystępujemy do podjęcia uchwały.  

Wysoka Rado, Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z realizacji Powiatowego Programu Działań Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2011 

– 2016 za 2015 rok. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo.                 

Czy ktoś z Państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ od głosu? Nie widzę.  
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Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

Przebieg głosowania: ZA - 16 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – 

nie było. 

 Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIII/202/2016).    

 

 

11.11. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE PRZYJĘCIA SPRAWOZDANIA  

Z EFEKTÓW PRACY POWIATOWEGO CENTRUM POMOCY RODZINIE  

W ALEKSANDROWIE KUJAWSKIM – ORGANIZATORA RODZINNEJ 

PIECZY ZASTĘPCZEJ, W 2015 ROKU 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Szanowni Państwo, przechodzimy              

do punktu 11.11 – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z efektów pracy 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim – Organizatora 

rodzinnej pieczy zastępczej, w 2015 roku. O omówienie projektu uchwały proszę Pana 

Starostę. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca, Panie i Panowie 

radni. Zgodnie ustawą o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, Powiatowe Centrum 

Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim – Organizator rodzinnej pieczy zastępczej 

przedłożyło Radzie Powiatu Aleksandrowskiego sprawozdanie z efektów pracy Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim – Organizatora rodzinnej pieczy 

zastępczej, w 2015 roku. W związku z powyższym Zarząd Powiatu Aleksandrowskiego wnosi 

do Wysokiej Rady o podjęcie uchwały w przedstawionej wersji. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo.  Proszę o wystąpienie 

Panią Małgorzatę Wesner – Kierownika Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Aleksandrowie Kujawskim. 

 

Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Pani Małgorzata Wesner: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. Zgodnie z ustawą o wspieraniu rodziny  

i systemie pieczy zastępczej Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, jako organizator pieczy 

zastępczej w powiecie aleksandrowskim, przedłożyło sprawozdanie w wersji tabelarycznej  

i opisowej. Jeśli byłyby jakieś pytania do tego tematu to służę odpowiedzią. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Proszę Pana Andrzeja 

Nawrockiego o przedstawienie opinii Komisji Polityki Społecznej. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Andrzej Nawrocki: Pani 

Przewodnicząca. Komisja Polityki Społecznej uważa, że piecza zastępcza jest bardzo ważną 

sprawą w powiecie aleksandrowskim. Komisja zapoznała się z projektem uchwały Rady 

Powiatu w sprawie przyjęcia sprawozdania z efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim – Organizatora rodzinnej pieczy zastępczej, w 2015 

roku. Komisja pozytywnie przyjęła to sprawozdanie i jednogłośnie, zaopiniowała  

je pozytywnie. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec:  Dziękuję bardzo. Zarządzam dyskusję. 

Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? W związku z brakiem chętnych do dyskusji 

przechodzimy do podjęcia uchwały.  
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Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z efektów pracy 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim – Organizatora 

rodzinnej pieczy zastępczej, w 2015 roku. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo.                 

Czy ktoś z Państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ od głosu? Nie widzę.  

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

Przebieg głosowania: ZA - 16 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ –   

nie było. 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIII/203/2016).    

 

 

11.12. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE PRZYJĘCIA INFORMACJI 

DOTYCZĄCEJ REALIZACJI PLANU ZIMOWEGO UTRZYMANIA DRÓG 

POWIATOWYCH W POWIECIE ALEKSANDROWSKIM W SEZONIE 

ZIMOWYM 2015 / 2016 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Szanowni Państwo, przechodzimy              

do kolejnego punktu 11.12 – dotyczy podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia informacji 

dotyczącej realizacji planu zimowego utrzymania dróg powiatowych w Powiecie 

Aleksandrowskim w sezonie zimowym 2015 / 2016. O omówienie projektu uchwały proszę 

Pana Starostę. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca, Panie i Panowie 

radni, Szanowni Państwo. Pan Jacek Kowalewski – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych  

w Aleksandrowie Kujawskim, na podstawie planu pracy Rady Powiatu na 2016 rok, 

przedstawił informację dotyczącą realizacji zimowego utrzymania dróg w sezonie zimowym 

2015 / 2016. W związku z powyższym wnoszę do Wysokiej Rady o przyjęcie tego 

sprawozdania oraz o podjęcie stosownej uchwały w wersji przedstawionej przez Zarząd 

Powiatu. Przypomnę tylko, że w planie finansowym Pan Dyrektor na zimowe utrzymanie 

dróg miał kwotę 175.659 zł. Z tej kwoty wykorzystał 65.000 zł, pozostało 110.659 zł. Na 

materiały wydatkowano kwotę 62.000 zł, mówimy tutaj o soli, piasku i innych materiałach. 

Ta pozostała kwota 110.659 zł będzie jeszcze służyła do utrzymania jeszcze  

w miesiącach tegorocznych, mam tutaj na myśli listopad i grudzień. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu Staroście.  

O przedstawienie opinii Komisji proszę Panią Mariolę Banaszkiewicz – Przewodniczącą 

Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej. 

 

Przewodnicząca Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pani Mariola 

Banaszkiewicz: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. Komisja pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo.  Zarządzam dyskusję. 

Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? Proszę Pan radny Konstanty 

Grzegórski. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: Ja mam pytanie: jak wyglądają koszty rzeczywiste za 

ten rok, jakie były poświęcone utrzymaniu zimowemu, odśnieżaniu i pełnej gotowości, żeby 

utrzymać te drogi. Pytam, bo tutaj to raczej jest informacja o zasadach, jakie trzeba spełniać, 
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jakie są definicje, standardy. Nic się nie mówi ile było godzin, jakie były koszty, ile nas to 

kosztowało, ile pieniędzy mieliśmy przeznaczonych na ten cel, ile zostało wykorzystane, ile 

zostało rezerwy czy na następny rok czy z przeznaczaniem na inne cele? Niewątpliwe są tu 

oszczędności i to duże i powinniśmy się pochylić, co z tym zrobić. Takie jest moje pytanie  

i wątpliwość, bo być może, przesuniemy to na dofinansowanie na ten sprzęt czy na jakieś inne 

cele, bo oszczędności są – zimy nie było. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Proszę Pana Starostę 

o udzielenie odpowiedzi.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca, Szanowny Panie 

radny. Teraz, przed chwilą, przedstawiając uzasadnienie do tego projektu uchwały, 

poinformowałem Państwa o kwotach. Ale w związku z tym, że Pan radny pyta powtarzam, że 

Pan Dyrektor w planie finansowym na ten rok miał kwotę 175.655 zł. Z tego na zimowe 

utrzymanie dróg wydał około 65.000 zł. Na zakup materiałów służących do utrzymania dróg 

czyli piasku, soli i innych wydał około 62.000 zł. Pozostała kwota 110.655 zł. Mówiłem 

również, że z tej pozostałej kwoty musimy utrzymywać te drogi w miesiącu listopadzie  

i grudniu tego roku. Także z tej kwoty, zapewne, jakaś część będzie wydana i wtedy 

będziemy wiedzieli ile jeszcze pozostało tej kwoty.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu Staroście. Czy 

ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę. W związku z powyższym 

przechodzimy do podjęcia uchwały.  

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia informacji dotyczącej realizacji 

planu zimowego utrzymania dróg powiatowych w Powiecie Aleksandrowskim w sezonie 

zimowym 2015 / 2016. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo.                 

Czy ktoś z Państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ od głosu? Nie widzę.  

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

Przebieg głosowania: ZA - 16 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – 

nie było. 

 Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIII/204/2016).    

 

 

11.13. PODJĘCIE UCHWAŁY ZMIENIAJĄCEJ UCHWAŁĘ NR IX/153/2015 RADY 

POWIATU W ALEKSANDROWIE KUJAWSKIM Z DNIA 18 GRUDNIA 2015 

ROKU W SPRAWIE UCHWALENIA BUDŻETU POWIATU 

ALEKSANDROWSKIEGO NA ROK 2016 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Szanowni Państwo, przechodzimy              

do kolejnego punktu 11.13 – dotyczy podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę Nr IX/153/2015 

Rady Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 18 grudnia 2015 roku w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Aleksandrowskiego na rok 2016.  O omówienie projektu 

uchwały proszę Pana Starostę. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca, Panie i Panowie 

radni, Szanowni Państwo. W związku z otrzymaniem informacji z Kujawsko - Pomorskiego 

Urzędu Wojewódzkiego o zmianie wielkości dotacji oraz z zawartymi porozumieniami  

z jednostkami samorządu terytorialnego Zarząd Powiatu wnosi do Wysokiej Rady  
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o dokonanie zmian w budżecie w następujący sposób: 

I. Dochody – ogółem zwiększenie o kwotę 724.800,75 zł, w tym: 

1) Dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa, zwiększenie o kwotę 5.000 zł z przeznaczeniem na 

wykonanie operatów szacunkowych w ramach prowadzonych postępowań. Chodzi tu  

o mienie Skarbu Państwa.  

2) Dz. 852 Pomoc społeczna proponujemy zwiększenie o kwotę 11.844 zł  

z przeznaczeniem na zadania wynikające z ustawy o przeciwdziałaniu przemocy  

w rodzinie, tj. na realizację programów oddziaływań korekcyjno – edukacyjnych dla 

osób stosujących przemoc w rodzinie. 

3) Dz. 852 Pomoc społeczna proponujemy zmniejszenie o kwotę 409.050 zł i zwiększenie 

w rozdz. 85204 § 2160 o kwotę 409.050 zł. Powyższych przeniesień dokonuje się na 

podstawie rozporządzenia Ministra Finansów na wypłatę świadczeń związanych  

z programem 500+. My płacimy te świadczenia dla dzieci znajdujących się w naszych 

rodzinach zastępczych. 

4) Dz. 926 Kultura fizyczna proponujemy zwiększenie o kwotę 1.300 zł. Powyższa kwota 

stanowi darowiznę na organizację Powiatowego Rajdu Rowerowego.  

5) Dz. 600 Transport i łączność proponujemy zwiększenie ogółem o kwotę 706.656,75 zł, 

w tym: 

a. zwiększenie o kwotę 98.821,63 zł, w tym kwota 30.000 zł otrzymana w formie 

dotacji z tytułu pomocy finansowej z Gminy Miejskiej Aleksandrów Kujawski  

z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania „Budowa chodnika przy ul. Długiej  

w Aleksandrowie Kujawskim” oraz kwota 68.821,63 zł otrzymana w formie dotacji  

z tytułu pomocy finansowej z Gminy Aleksandrów Kujawski z przeznaczeniem na 

zadanie „Remont nawierzchni masą bitumiczną drogi powiatowej Nr 2530 C Zduny-

Opoki na odcinku 0,7 km”. 

b. § 6300 zwiększenie o kwotę 96.198,12 zł otrzymaną z Gminy Aleksandrów 

Kujawski z przeznaczeniem na dofinansowanie wspólnego zadania „Utwardzenie 

ciągu pieszego w miejscowości Słomkowo, 700 m”. 

c. § 6207 zwiększenie o kwotę 511.637 zł. Środki te stanowią pomoc uzyskaną ze 

środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego Obszarów Wiejskich  

z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania „Przebudowa drogi powiatowej  

Nr 2603 C Ciechocinek-Siutkowo na odcinku od km 1+009 do km 5+006”. 

Po dokonaniu w/w zmian planowane dochody wyniosą 51.526.954,75 zł.  

II. Wydatki – wnosimy do Wysokiej Rady o zwiększenie ogółem o kwotę 724.800,75 zł. 

Po stronie wydatkowej dokonano zmian zgodnie z celowym wykorzystaniem otrzymanych 

dotacji i darowizn. Zarząd Powiatu w związku z otrzymaniem „metryczki oświatowej” 

dokonał uaktualnienia kwot dotacji dla publicznych i niepublicznych jednostek oświatowych 

oraz dokonał zmian w planach finansowych powiatowych jednostek oświatowych. 

Uzupełniono o kwotę 250 zł niezbędny udział własny przy dofinansowaniu ze środków 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej zadania związanego  

z nasadzeniami przy Domu Pomocy Społecznej w Zakrzewie.  Dom uzyskał kwotę 10.000 zł 

z przeznaczeniem na nasadzenia. Zarząd Powiatu dokonał również zwiększenia środków dla 

poszczególnych placówek z przeznaczeniem na podwyżki wynagrodzeń dla pracowników od 

lipca 2016 roku. Chodzi nam szczególnie o osoby najniżej zarabiające w tych placówkach. 

Mówimy o szkołach, mówimy o Powiatowym Urzędzie Pracy. Po gruntownej analizie 

dochodzimy do wniosku, że tam regulacji płac nie było naprawdę bardzo dawno. 

Zabezpieczyliśmy te środki finansowe w kwocie, bodajże, 150 zł na osobę. Chciałbym, żeby 

dyrektorzy tych jednostek, od lipca podnieśli pensje pracownikom najniżej zarabiającym, do 

kwoty 2.000 zł brutto. Dokonano również zabezpieczenia środków na wypłatę składki 

zdrowotnej dla ucznia Towarzystwa Salezjańskiego – kwota 41 zł. Po dokonaniu w/w zmian 
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planowane wydatki wyniosą 53.673.879,75 zł. Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado  

w imieniu Zarządu Powiatu wnoszę do Wysokiej Rady o podjęcie uchwały w wersji 

przedstawionej. Dziękuję bardzo.   

  

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu Staroście  

i proszę Pana Macieja Włocha o przedstawienie opinii Komisji Finansowo – Budżetowej. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej Pan Maciej Włoch: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. Komisja Finansowo – Budżetowa 

pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Zarządzam dyskusję. 

Kto z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie?  Pan radny Michał Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Panie Starosto, prosiłbym tylko i wyłącznie o informację 

sumaryczną, jeśli chodzi o środki na podwyżki wynagrodzeń.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: W sumie wyjdzie kwota 78.000 zł od lipca 

do końca roku. Czyli w przyszłym roku budżetowym będzie to kwota 78.000 zł razy 2, będzie 

to ponad 140.000 zł. Ja spotkam się z dyrektorami szkół, placówek, urzędu pracy i przekażę 

informacje szczegółowe jak ma wyglądać ta podwyżka wynagrodzeń. Generalnie jest to 

kwota 78.000 zł z małym kawałeczkiem. Jeśli chciałby Pan wiedzieć dokładnie to musimy 

wziąć dane z Wydziału Finansowego.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu Staroście. Czy 

są jeszcze jakieś pytania? Pan radny Grzegórski proszę bardzo. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: Ja mam dylemat, bo nie uczestniczyłem w pracach 

dotychczasowych na 2016 rok i w sumie nie orientuję się do końca, co do racjonalności, 

optymalności, optymalnych tych planowań przeznaczenia tego budżetu. Tu zadaję pytanie: 

czy nie trzeba było coś uwzględnić na tę drogę Brzeźno – Turzno, bo jakieś okoliczności 

mogą być nieprzewidziane. Żeby to wreszcie zrealizować. Pan Starosta mówił, że pozwolenia 

mają, dokumentację mają a nie widać efektów. Jest tylko ugładzone, uwalcowane, za co  

w imieniu mieszkańców dziękuję. Poprawiła się jakość ale trzeba mieć w zanadrzu pieniążki, 

żeby to dokończyć bo został tylko 2017 rok i możemy nie zdążyć. Dlatego prosiłbym o stan 

zaangażowania w realizacji tego zadania. Na jakim etapie jest? Prosiłbym o jakieś kopie, 

żebym mógł na zebraniu wiejskim mieszkańcom pokazać, na jakim etapie my jesteśmy. Boję 

się, że nie zdążymy tego dokończyć, pomimo, że to zaczęliśmy obaj z Panem Starostą od 

początku Powiatu. Przepraszam, ale to zwykła ostrożność. Czy tu nie trzeba byłoby trochę 

jakiś środków zabezpieczyć na jakieś tam drożdże, żeby to dojrzewało i rosło.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Bardzo proszę Panie Starosto. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Bardzo krótko: mówimy o Kujawsko – 

Pomorskim Planie Spójności Drogowej. W imieniu powiatu i podziału alokacji środków na 

tego typu przedsięwzięcia powiat ma, chyba, 3.500.000 zł. Tyle mamy środków finansowych. 

Wcześniej już zgłosiliśmy fiszki projektowe, to znaczy zgłosiliśmy te drogi. Stan faktyczny 

jest taki, że Marszałek Województwa Kujawsko – Pomorskiego ogłosił nabór wniosków na 

tego typu przedsięwzięcia zwracając się jednocześnie do Starosty z zapytaniem, na jakim 

etapie są te drogi, wcześniej przez nas zgłoszone, są w sensie zaangażowania opracowania 
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dokumentacji projektowej. Odpisaliśmy, że droga Turzno – Brzeźno, która została przez nas 

zgłoszona ma pełną dokumentację z pozwoleniem na budowę. Decyzją Państwa, 

wytypowaliśmy drogę Stara Wieś – Nieszawa, od „Żeberka” w lewą stronę, dokumentacja ta 

będzie ukończona pod koniec lipca, początek sierpnia. Jeśli spełnimy te kryteria, które są 

wskazane przez Pana Marszałka to zgłosimy się, na pewno, do tego konkursu. chcę 

przypomnieć, że wartość kosztorysowa tego przedsięwzięcia opiewa na kwotę 2.900.000 zł. 

Na taką kwotę jest kosztorys. Decyzją Państwa drogę tę nieco poprawiliśmy, na pewno jeździ 

się teraz lepiej niż dotychczas. Włodarze poszczególnych jednostek samorządu terytorialnego 

też są różni, nie każdy widzi potrzebę realizacji tego przedsięwzięcia. My widzimy potrzebę 

realizacji tej drogi i, na pewno, do konkursu staniemy. Jakie będą efekty – zobaczymy, to już 

jest w gestii instytucji zarządzających tym projektem, samej oceny, spełniania wskaźników,  

i tak dalej. Po tym jak złożymy wniosek, ja chcę się spotkać z Wójtami Gmin Aleksandrów 

Kujawski, Koneck i Raciążek, bo droga ta przebiega przez trzy gminy, i chcę dyskutować na 

temat partycypacji w kosztach tego przedsięwzięcia. Czuwamy nad tym ale w tej chwili nie 

ma co zostawiać pieniędzy bo nie wiadomo czy remont tej drogi dojdzie do skutku.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu Staroście. Czy 

ktoś z Państwa jeszcze chciałby zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do 

podjęcia uchwały.  

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr IX/153/2015 Rady 

Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 18 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Aleksandrowskiego na rok 2016. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo.                 

Czy ktoś z Państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ od głosu? Nie widzę.  

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę, przy jednym głosie wstrzymującym się. 

Przebieg głosowania: ZA - 15 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – 

1 osoba. 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIII/205/2016).    

 

 

11.14. PODJĘCIE UCHWAŁY ZMIENIAJĄCEJ UCHWAŁĘ NR IX/154/2015 RADY 

POWIATU W ALEKSANDROWIE KUJAWSKIM Z DNIA 18 GRUDNIA 2015 

ROKU W SPRAWIE UCHWALENIA WIELOLETNIEJ PROGNOZY 

FINANSOWEJ POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO NA LATA 2016 – 2034 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Szanowni Państwo, przechodzimy              

do kolejnego punktu 11.14 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr IX/154/2015 Rady 

Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 18 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2016 – 2034.   

O omówienie projektu uchwały proszę Pana Starostę. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo 

radni. W związku z podjętą przez Państwa decyzją dotyczącą zmiany uchwały budżetowej na 

2016 rok istnieje konieczność zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2016 – 2034, o co w imieniu Zarządu Powiatu do 

Państwa radnych wnoszę. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu Staroście.  

O przedstawienie opinii Komisji Finansowo – Budżetowej proszę Przewodniczącego Komisji 
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Pana Macieja Włocha. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej Pan Maciej Włoch: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. Komisja Finansowo – Budżetowa 

pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu 

Przewodniczącemu. Zarządzam dyskusję. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos? 

Nie widzę. W związku z brakiem chętnych do dyskusji przechodzimy do podjęcia uchwały.  

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr IX/154/2015 Rady 

Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 18 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2016 – 2034. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo.                 

Czy ktoś z Państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ od głosu? Nie widzę.  

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

Przebieg głosowania: ZA - 16 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – 

nie było. 

  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIII/206/2016).    

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Zarządzam 5 minut przerwy. 

 

Przerwa w obradach od godziny 13
06

 do godziny 13
16

. 

 

 

11.15. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZATWIERDZENIA SPRAWOZDANIA 

FINANSOWEGO WRAZ ZE SPRAWOZDANIEM Z WYKONANIA BUDŻETU 

POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO ZA 2015 ROK 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Szanowni Państwo, wznawiam obrady. 

Przechodzimy do punktu 11.15 – podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Aleksandrowskiego  

za 2015 rok.  

Zanim oddam głos Panu Staroście chciałam podkreślić, że punkt ten zawiera przedstawienie 

uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez 

Zarząd Powiatu Aleksandrowskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu za 2015 rok. 

Państwo otrzymaliście kopię tej uchwały wraz z materiałami sesyjnymi w celu zapoznania się 

z jej treścią.  

Proszę teraz Przewodniczącego Zarządu Powiatu Aleksandrowskiego Pana Dariusza Wochnę 

o wystąpienie. 

 

Przewodniczący Zarządu Powiatu Aleksandrowskiego Pan Dariusz Wochna: Dziękuję 

bardzo Pani Przewodnicząca. Szanowni Państwo radni. Zgodnie z ustawą o finansach 

publicznych Rada Powiatu, jako organ uchwałodawczy i stanowiący zobligowana została do 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Powiatu Aleksandrowskiego za 2015 rok. Stosowne sprawozdanie Państwo radni 

otrzymali. Jako Przewodniczący Zarządu Powiatu pozwolę sobie syntetycznie jeszcze się do 

tego sprawozdania ustosunkować.  

Jak Państwo wiecie dochody budżetu planowane na kwotę 50.387.652,39 zł zostały 



43 

 

wykonane zostały w 100,40%. Wydatki, decyzją Państwa, były planowane w wysokości 

48.983.335,68 zł i wykonano je w 95,06%. W tym były wydatki bieżące wykonane w 95,69% 

i majątkowe w 88,19%. Rok 2015 zakończyliśmy nadwyżką budżetową w kwocie 

1.404.316,71 zł. Zadłużenie Powiatu Aleksandrowskiego na koniec 2015 roku wyniosło 

7.358.000 zł. Są to zobowiązania z tytułu wcześniej zaciągniętych kredytów z terminem 

spłaty do 2028 roku. 

Działania Zarządu, pod moim przewodnictwem, obejmowały wiele dziedzin. Omówię 

najważniejsze pozycje, które w roku ubiegłym były realizowane w poszczególnych działach. 

Tak jak przy każdym sprawozdaniu, tak samo w 2015 roku największe wydatki powiat 

poniósł w dziale Oświata i wychowanie. Wydatki w tym dziale stanowią najwyższą pozycję  

w budżecie bo prawie 35,97% wszystkich wydatków. W 2015 roku oprócz finansowania 

bieżących wydatków związanych z funkcjonowaniem placówek oświatowych, wykonano 

następujące zadania inwestycyjne w tym: 

- zakończono budowę Centrum Dydaktycznego przy Zespole Szkół Nr 1. Mówimy o tych 

nowoczesnych obiektach szklarniowych. Ogółem koszt tej inwestycji to kwota 

1.251.990,38 zł, w tym środki pozyskane, jako dofinansowanie – 669.863 zł, 

- dokonano przebudowy dachów na budynku warsztatów Zespołu Szkół Nr 2 – kwota 

wydatkowana na ten cel to 223.516 zł, 

- wykonano łącznik przy Zespole Szkół Nr 1, łączący tę nowoczesną szklarnię z budynkiem  

za kwotę 19.007 zł, 

- na terenie gospodarstwa, tam gdzie usytuowana jest szklarnia założyliśmy monitoring  

w Zespole Szkół Nr 1 za kwotę 29.950,50 zł, 

- w naszych szkołach, zarówno w Zespole Szkół Nr 1 i Nr 2, opracowano dokumentację 

umożliwiającą ubieganie się w następnych latach o uzyskanie dofinansowania do 

następujących zadań: 

 - termomodernizacja kompleksu Zespołu Szkół Nr 2, 

 - termomodernizacja budynków Zespołu Szkół Nr 1. 

Oprócz w/w zadań inwestycyjnych przeprowadzone zostały bieżące remonty we wszystkich 

placówkach oświatowych. Dokonano również wydatków związanych z zakupem pomocy 

dydaktycznych, w tym zakup tablic interaktywnych dla Zespołu Szkół Nr 2. Tak jak mówiłem 

wcześniej był to prezent od Państwa radnych i od Zarządu Powiatu na obchody stulecia tej 

szkoły. W miesiącu wrześniu będziemy mieli także jubileusz Liceum Ogólnokształcącego  

w Ciechocinku i dzięki Państwa decyzji, na wniosek Zarządu przeznaczyliśmy również 

10.000 zł na zakup komputerów. Z moich informacji wynika, że Pan Dyrektor już ten sprzęt 

zakupił. Drugim działem gdzie ponosimy dość znaczne wydatki jest Pomoc społeczna. 

Wydatki w tym dziale obejmują 17,99% ogółem poniesionych z budżetu wydatków. 

Finansowano tu zadania związane z funkcjonowaniem Placówki Socjalizacyjnej, Domów 

Pomocy Społecznej, rodzin zastępczych, Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. 

Przeprowadzono niezbędne prace remontowe w Domu Pomocy Społecznej w Zakrzewie 

polegające na malowaniu pomieszczeń, remoncie archiwum, palarni i świetlicy w budynku 

głównym. Dzięki uzyskanej dotacji, o którą wystąpił Pan Dyrektor,  z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej dokonano również zagospodarowania 

terenów zielonych wokół domu. W 2015 roku opracowana została dokumentacja dotycząca 

planowanej, w latach kolejnych, termomodernizacji budynków. Udało się uzyskać 

dofinansowanie do realizowanych programów takich jak „Wspólny sukces”, „Moja szansa na 

niezależność”, „Program korekcyjno – edukacyjny dla sprawców przemocy” oraz program 

„Jesteśmy obok was” – na te przedsięwzięcia pozyskaliśmy ogółem kwotę  70.000 zł. Jeśli 

chodzi o kolejny dział Transport i łączność, to dział który niewątpliwie budzi największe 

zainteresowanie Państwa radnych. W tym dziale znajdują się drogi. Mamy ponad 200 km 

dróg. Systematycznie próbujemy je modernizować. Od roku 2014, decyzją Zarządu Powiatu, 
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przyjęliśmy stanowisko, że na drogach powiatowych, które przebiegają przez tereny danych 

gmin będzie również partycypował samorząd szczebla podstawowego, ustaliliśmy wysokość 

tej partycypacji na poziomie 31%. To się sprawdza, każdego roku wspólnie te drogi 

naprawiamy i wspólnie remontujemy. Jeśli chodzi o wydatki w tym dziale to w 2015 roku 

była to kwota 4.386.174,61 zł czyli 8,95% budżetu. W tym wydatki na finansowanie, których 

udało się pozyskać środki od gmin, na zasadzie zawierania umów z tymi jednostkami, środki 

unijne  

i środki rządowe. Kwota to prawie milion złotych a konkretnie 977.455,38 zł. 

W ramach bieżących napraw wykonano:  

- remonty cząstkowe, remonty nawierzchni masą bitumiczną dróg powiatowych na kwotę  

756.269,83 zł, 

- remonty cząstkowe emulsją i grysami na drogach powiatowych 3000 m² za kwotę 

113.160,00 zł, 

- remonty nawierzchni masą bitumiczną i utwardzenie ciągów pieszych (droga Koneck-

Jaranowo w miejscowości Żabieniec, droga Konradowo - Siniarzewo w miejscowości 

Koneck, droga Turzno-Seroczki w miejscowości Seroczki i w miejscowości Turzno, droga 

Zduny - Opoki w miejscowości Opoki, droga Ciechocinek - Siutkowo w miejscowości 

Zbrachlin), przejazd kolejowy ulica Wojska Polskiego Aleksandrów Kujawskim. Na te 

przedsięwzięcia wydaliśmy 519.328,09 zł,  

- remonty nawierzchni dróg Turzno - Seroczki, Zduny - Opoki  za kwotę 53.781,75 zł, 

- w 2015 roku opracowano również dokumentację projektową na utwardzenie ciągu 

pieszego na drodze Spoczynek – Zbrachlin w miejscowości Zbrachlin. 

Realizowano również zadania inwestycyjne, które dotyczyły następujących dróg: 

- Przebudowa drogi powiatowej Nr 2601 C Otłoczyn-Ciechocinek na docinku od km 1+785 

do km 2+892.  

- Opracowanie dokumentacji dotyczącej inwestycji na drodze powiatowej Nr 2528 

Żyrosławice - Przybranowo wraz z remontem mostu. 

- Przebudowa skrzyżowania ul. Dworcowa z ul. Wojska Polskiego w Aleksandrowie 

Kujawskim. 

- Przebudowa drogi powiatowej Nr 2603 C Ciechocinek-Siutkowo na odcinku od km 1+009 

do km 5+006 - opracowano dokumentację. 

Oprócz powyższych zadań wyposażono Zarząd Dróg Powiatowych w ciągnik  

z oprzyrządowaniem. Stopniowo przystępujemy do wymiany sprzętu. Tak jak mówiłem 

wcześniej jest już rozpisany przetarg, we wtorek będzie jego rozstrzygnięcie, na zakup 

koparko – ładowarki, ścinarki do poboczy i rębaka. 

Jeśli chodzi o kolejny dział Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, tu 

również dzięki przychylności państwa radnych i naszym staraniom dofinansowaliśmy zakup 

dwóch samochodów dla naszej jednostki Państwowej Straży Pożarnej w kwocie 200.000 zł. 

Również 20.000 zł przeznaczyliśmy na zakup samochodu dla naszej policji.  

W dziale Administracja publiczna również poczyniliśmy działania. Systematycznie 

poprawiamy warunki pracy naszych urzędników. Przeprowadziliśmy remont w części 

pomieszczeń Starostwa, w Wydziale Finansowym, w Wydziale Organizacyjnym, w sali 

posiedzeń, przenieśliśmy również punkt kasowy z drugiego piętra na parter, co, w sposób 

diametralnym, skróciło czas załatwiania spraw w naszym urzędzie i usprawniło obsługę 

interesantów. Przystosowano również urząd do funkcjonowania w e-admionistracji.  

Jeśli chodzi o Powiatowy Urząd Pracy to tu również udało nam się pozyskać ponad 600.000 

zł na realizację projektów mających na celu ograniczenie i aktywizację bezrobotnych.  

W wyniku projektu pod nazwą „Przedsiębiorczość szansą na rozwój regionu kujawsko-

pomorskiego” stworzono warunki do samo zatrudnienia osób bezrobotnych znajdujących się 

w najtrudniejszej sytuacji na rynku pracy. Przeszkolono 20 osób bezrobotnych, 16 osób 
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otrzymało jednorazowe środki na podjęcie działalności gospodarczej. Drugi realizowany 

projekt to „Perspektywy”. W wyniku jego realizacji 88 osób staże, przez, co zdobyło 

doświadczenie zawodowe. Następny projekt to „Wspólny sukces V”. Dzięki realizacji 

projektu kontynuowane było dofinansowanie 3 etatów pośredników pracy. 

Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, to główne elementy tego sprawozdania dotyczące 

realizowanych przez Zarząd Powiatu zadań. Szczegółowe informacje na temat wykonania 

budżetu wraz z zestawieniami tabelarycznymi otrzymaliście Państwo w sprawozdaniu  

z wykonania budżetu. Jeżeli macie Państwo jakieś pytania wraz z Panią Skarbnik postaramy 

się na nie odpowiedzieć. Pragnę także podkreślić, że przesłaliśmy Państwu opinię Regionalnej 

Izby Obrachunkowej we Włocławku. Ta opinia, o której mówiła wcześniej Pani 

Przewodnicząca, jest pozytywna, czyli na wniosek Zarządu Powiatu, w dniu 15 kwietnia 2016 

roku Skład Orzekający Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy „… postanowił zaopiniować pozytywnie przedłożone przez Zarząd Powiatu 

Aleksandrowskiego sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu za 2015 rok wraz  

z informacją o stanie mienia Powiatu …”. 

Szanowni Państwo, w imieniu Zarządu Powiatu, jako Przewodniczący Zarządu Powiatu 

wnoszę do Szanownych Państwa radnych o podjęcie uchwały w wersji przedłożonej przez 

Zarząd Powiatu. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu Staroście.  

O wystąpienie i przedstawienie opinii Komisji Finansowo – Budżetowej proszę 

Przewodniczącego Komisji Pana Macieja Włocha. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej Pan Maciej Włoch: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. Komisja Finansowo – Budżetowa 

pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. Dziękuję.  

 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu 

Przewodniczącemu. Pana Andrzeja Nawrockiego proszę o przedstawienie opinii Komisji 

Polityki Społecznej. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Andrzej Nawrocki: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado. Komisja Polityki Społecznej pozytywnie, jednogłośnie 

opiniuje projekt omawianej uchwały. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu 

Przewodniczącemu. Proszę Panią Mariolę Banaszkiewicz o przedstawienie opinii Komisji 

Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej. 

 

Przewodnicząca Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pani Mariola 

Banaszkiewicz: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt omawianej uchwały. Przebieg głosowania: ZA – 3 osoby, PRZECIW – 

nie było, WSTRZYMAŁA SIĘ – 1 osoba. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Pani 

Przewodniczącej. Proszę Pana Andrzeja Sygita o przedstawienie opinii Komisji Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Andrzej Sygit: Moja 
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Komisja również pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 

Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję Państwu Przewodniczącym 

Zarządzam dyskusję. Kto z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. W związku z brakiem 

chętnych do dyskusji przechodzimy do podjęcia uchwały.  

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Aleksandrowskiego za 2015 rok. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo.                 

Czy ktoś z Państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ od głosu? Nie widzę.  

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

Przebieg głosowania: ZA - 16 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – 

nie było. 

 Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIII/207/2016).    

 

 

11.16.  PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UDZIELENIA ABSOLUTORIUM  

Z TYTUŁU WYKONANIA BUDŻETU ZA 2015 ROK 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Szanowni Państwo, przechodzimy              

do punktu 11.16 – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok.  

Szanowni Państwo, wypełniając zapisy art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku  

o finansach publicznych Rada Powiatu Aleksandrowskiego, po zapoznaniu się ze: 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Aleksandrowskiego za 2015 rok wraz  

z informacją o stanie mienia, sprawozdaniem finansowym za rok 2015, Opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy Zespół we Włocławku oraz stanowiskiem Komisji 

Rewizyjnej udziela Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu 

Aleksandrowskiego za rok 2015. Jeżeli chodzi o te pierwsze trzy wspomniane punkty to jest 

sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu, sprawozdanie finansowe za rok 2015 oraz 

opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy to z tymi dokumentami Państwo się 

zapoznaliście. Teraz proszę Pana Arkadiusza Gralaka – Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu o przedstawienie stanowiska tejże Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Arkadiusz Gralak: Pani Przewodnicząca, 

Wysoka Rado, Panie Starosto. Uchwała Nr 1/2016 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego z dnia 28 kwietnia 2016 roku w sprawie wniosku o udzielenie 

absolutorium Zarządowi Powiatu Aleksandrowskiego  za rok 2015. Na podstawie art. 16 ust 3 

ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym, Dziennik Ustaw z 2015 

roku, pozycja 1445 z późniejszymi zmianami oraz art. 270 ust 2 i 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 

2009 roku o finansach publicznych, Dziennik Ustaw z 2013 roku, pozycja 885 z późniejszymi 

zmianami i z § 41 ust. 2 Statutu Powiatu Aleksandrowskiego, Dziennik Urzędowy  

Województwa Kujawsko – Pomorskiego z 2014 roku, pozycja 783 z późniejszymi zmianami, 

Komisja Rewizyjna w składzie: Arkadiusz Gralak – Przewodniczący Komisji, Małgorzata 

Wdowczyk – Sekretarz Komisji, Edyta Stefaniak – Mansour – nieobecna na posiedzeniu 

Komisji (nieobecność usprawiedliwiona), Andrzej Nawrocki – Członek Komisji, uchwala, co 

następuje: § 1 Pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu Powiatu za 2015 rok i wnosi do Rady 

Powiatu o udzielenie Zarządowi Powiatu Aleksandrowskiego absolutorium za 2015 rok. 

Uzasadnienie: o rozpatrzeniu sprawozdania Zarządu Powiatu z wykonania budżetu Powiatu 
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Aleksandrowskiego za 2015 rok, wraz z informacją o stanie mienia, sprawozdania 

finansowego za rok 2015, na które składa się: bilans z wykonania budżetu jednostki 

samorządu terytorialnego sporządzony na dzień 31 grudnia 2015 roku, łączny bilans 

obejmujący dane wynikające z bilansów powiatowych jednostek budżetowych sporządzony 

na dzień 31 grudnia 2015 roku, łączny rachunek zysków i strat obejmujący dane wynikające  

z rachunków zysków i strat powiatowych jednostek budżetowych sporządzony na dzień  

31 grudnia 2015 roku, łączne zestawienie zmian w funduszu obejmujące dane wynikające  

z zestawień zmian w funduszu powiatowych jednostek budżetowych sporządzone na dzień  

31 grudnia 2015 roku, oraz wysłuchaniu wyjaśnień Skarbnika Powiatu Aleksandrowskiego  

i zapoznaniu się z uchwałą nr 1/S/2016 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 15 kwietnia 2016 roku w sprawie wyrażenia opinii                           

o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Aleksandrowskiego sprawozdaniu z wykonania 

budżetu powiatu za 2015 rok, Komisja Rewizyjna pozytywnie oceniła wykonanie budżetu  

i wnioskuje o udzielenie Zarządowi Powiatu Aleksandrowskiego absolutorium za rok 2015. 

Uchwałę w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu                       

Aleksandrowskiego za 2015 rok przyjęto w głosowaniu jawnym, następującym stosunkiem 

głosów: za udzieleniem absolutorium -  3 głosy, przeciwko udzieleniu absolutorium -  nie 

było, wstrzymujących się -  nie było. Paragraf 2 Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego o wykonaniu budżetu Powiatu za 2015 rok stanowi załącznik do 

niniejszej uchwały. Paragraf 3. Przekazanie niniejszej uchwały do Rady Powiatu powierza się 

Przewodniczącemu Komisji. Paragraf 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Podpisy 

członków Komisji. Dziękuję bardzo.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu 

Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej. Szanowni Państwo, procedowanie nad tą uchwałą 

zawiera punkt dotyczący przedstawienia Uchwały RIO w sprawie wyrażenia opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim w sprawie udzielenia 

absolutorium Zarządowi Powiatu z wykonania budżetu powiatu za 2015 rok. Państwo 

Uchwałę Nr 1/Kr/2016 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 9 maja 2016 roku, otrzymaliście wraz z materiałami sesyjnymi w celu 

zapoznania się z jej treścią. Nie będę więc odczytywała całej uchwały, przytoczę tylko zapis 

końcowy: „…Biorąc powyższe pod uwagę Skład Orzekający wyraża opinię, że wniosek 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim o udzielenie absolutorium 

Zarządowi Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim z wykonania budżetu powiatu za 2015 rok 

jest zasadny i zgodny z prawem …” 

Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. W związku z brakiem 

chętnych do dyskusji przechodzimy do podjęcia uchwały.  

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2015 rok. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo.                 

Czy ktoś z Państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ od głosu? Nie widzę.  

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

Przebieg głosowania: ZA - 16 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – 

nie było. 

 Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIII/208/2016).    

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Gratuluję Panu Staroście. Gratuluję 

Zarządowi Powiatu. 
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Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Dziękuję bardzo w imieniu swoim  

i w imieniu Zarządu Powiatu.  

 

 

11.17. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ROZPATRZENIA SKARGI PANI E. G. 

NA DZIAŁALNOŚĆ DYREKTORA POWIATOWEGO URZĘDU PRACY  

W ALEKSANDROWSKIE KUJAWSKIM 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Szanowni Państwo, przechodzimy              

do punktu 11.17 – podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani E. G. na działalność 

Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Aleksandrowskie Kujawskim. 

Szanowni Państwo, W dniu 16 marca 2016 roku Starosta Aleksandrowski przekazał 

Przewodniczącej Rady Powiatu Aleksandrowskiego, według właściwości, skargę złożoną 

przez Panią E. G. na działalność Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Aleksandrowie 

Kujawskim. Przewodnicząca Rady Powiatu przekazała skargę, celem jej rozpatrzenia do 

Komisji Rewizyjnej. W swojej skardze skarżąca zarzuciła Dyrektorowi Powiatowego Urzędu 

Pracy w Aleksandrowie Kujawskim dyskryminację jej, jako kobiety, związaną ze 

skierowaniem na szkolenie indywidualne w zakresie prawa jazdy kategorii C oraz C + E wraz 

z kwalifikacją wstępną na przewóz rzeczy. Według właściwości, zgodnie z § 101 oraz § 102 

uchwały nr XXX/461/2014 Rady Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim w sprawie 

ustanowienia statutu Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 28 lutego 2014 roku, Dziennik 

Urzędowy Województwa Kujawsko – Pomorskiego z 2014 roku, poz. 783 z późniejszymi 

zmianami. Komisja Rewizyjna Rady Powiatu wydała opinię i przygotowała projekt uchwały 

Rady Powiatu. W związku z powyższym przedkładam projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi Pani E. G. na działalność Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy  

w Aleksandrowie Kujawskim. O wystąpienie i przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej 

proszę Pana Arkadiusza Gralaka – Przewodniczącego Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Arkadiusz Gralak: Pani Przewodnicząca, 

Wysoka Rado, Panie Starosto. Opinia Komisji Rewizyjnej dotycząca skargi Pani E. G. na 

działalność Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Aleksandrowie Kujawskim. Komisja 

Rewizyjna Rady Powiatu Aleksandrowskiego rozpoznała skargę złożoną przez Panią E. G. na 

działalność Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Aleksandrowie Kujawskim. Na swoim 

posiedzeniu w dniu 31 marca 2016 roku zapoznała się ze skargą, w której skarżąca zarzucił 

Dyrektorowi Powiatowego Urzędu Pracy w Aleksandrowie Kujawskim dyskryminację kobiet 

oraz odmowę skierowania jej osoby na szkolenie indywidualne w zakresie prawa jazdy 

kategorii C oraz C + E wraz z kwalifikacją wstępną na przewóz rzeczy. W związku  

z rozpatrywaną skargą Komisja odbyła dwa posiedzenia: w dniu 31 marca oraz 20 kwietnia 

br. Komisja wysłuchała zarzutów skarżącej, która podtrzymała swoje wcześniejsze 

stanowisko. Komisja wysłuchała także Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy, która 

zaprzeczyła jakoby w Powiatowym Urzędzie Pracy dochodziło do dyskryminacji kobiet. 

Dyrektor w swoich wyjaśnieniach ustnych jak i pisemnych zapewniła, że podczas kierowania 

na szkolenia obowiązuje zasada równości w korzystaniu ze szkoleń bez względu na płeć, 

wiek, niepełnosprawność, rasę, narodowość, przekonania polityczne i wyznanie religijne lub 

przynależność związkową. Z uwagi na ograniczoność środków finansowych, muszą być one 

wydatkowane racjonalnie z uwzględnieniem konieczności objęcia pomocą jak największej 

liczy beneficjentów. Dyrektor poinformowała także, że Powiatowy Urzędu Pracy w sprawie 

skierowania Pani E. G. na wnioskowane przez Nią szkolenie, przeprowadził postępowanie 

wyjaśniające, opierające się na całokształcie aktywizacji zawodowej skarżącej. W ocenie PUP 

z postępowania tego wynika, że skarżąca nie wykazała chęci podniesienia posiadanych 
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kwalifikacji zawodowych w stopniu gwarantującym podjęcie zatrudnienia. W świetle 

zebranych materiałów Komisja Rewizyjna nie znalazła potwierdzenia, co do postawionych  

w skardze zarzutów i uznała, że skarga Pani E. G. nie zasługuje na uwzględnienie. Komisja 

Rewizyjna wnosi do Rady Powiatu o oddalenie skargi, jako bezzasadnej. Przebieg 

głosowania: ZA – 2 osoby, PRZECIW – nie było, WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 1 osoba. 

Dziękuję.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu 

Przewodniczącemu. Zarządzam dyskusję. Kto z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Proszę bardzo Pan Michał Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. 

Chciałbym dopytać Panią Dyrektor, w uzasadnieniu znalazło się takie sformułowanie, że 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy przedstawiła dokumentację związaną z aktywizacją 

zawodową Pani E. G. oraz złożyła wyjaśnienia. Czy z tej dokumentacji związane  

z aktywizacją zawodową wynika, że ta Pani miała już propozycje? Czy ileś szkoleń przeszła  

i pomimo tego nie podjęła pracy? Nie chcę wchodzić w szczegóły ale czy dobrze rozumiem, 

że tak było? 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Bardzo proszę Pani Dyrektor. 

 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Pani Marzena Żbikowska: Pani Przewodnicząca, 

Wysoka Rado, Panie Starosto. Dokumentacja, którą załączyłam do protokołu Komisji 

Rewizyjnej jest pełna, są tam kserokopie wszystkich dokumentów związanych z aktywizacją 

tej Pani. Ta Pani miała propozycję pracy, odmówiła, nie skorzystała z tej propozycji z uwagi 

na to, że sprawuje opiekę nad małoletnim dzieckiem. Jednakże w momencie, kiedy złożyła 

wniosek o szkolenie indywidualne to w tym samym czasie wpłynął również wniosek  

o szkolenie indywidualne małżonka tej Pani. Na tej podstawie urząd podjął decyzję, że należy 

aktywizować jedno z małżonków, które ma większe szanse na podjęcie zatrudnienia. W tym 

przypadku był to współmałżonek Pani E. G. Pani ta posiada wykształcenie w zawodzie 

technik ekonomista. Z całym szacunkiem, podjęcie zatrudnienia w zawodzie kierowcy 

kategorii C + CE + kwalifikacja wstępna przyśpieszona, nie rokowało późniejszego 

zatrudnienia, mimo dania deklaracji od pracodawcy. Ta Pani określiła, że mogłaby zostawić 

to dziecko pod czyjąś opieką ale wcześniej zrezygnowała z poprzedniej propozycji. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo.  Czy ktoś z Państwa 

jeszcze chciałby zabrać głos? Nie widzę. W związku z brakiem chętnych do dyskusji 

przechodzimy do podjęcia uchwały.  

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani E. G. na 

działalność Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Aleksandrowskie Kujawskim. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo.                 

Czy ktoś z Państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ od głosu? Nie widzę.  

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę, przy jednym głosie wstrzymującym się. 

Przebieg głosowania: ZA - 15 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – 

1 osoba. 

 Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIII/209/2016).    
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11.18.  PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE PODTRZYMANIA STANOWISKA 

WYRAŻONEGO W UCHWALE NR XI/171/2016 RADY POWIATU  

W ALEKSANDROWIE KUJAWSKIM Z DNIA 26 LUTEGO 2016 ROKU  

W SPRAWIE ROZPATRZENIA SKARGI PANI M. R. NA DZIAŁALNOŚĆ 

DYREKTORA POWIATOWEGO URZĘDU PRACY W ALEKSANDROWIE 

KUJAWSKIM 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Szanowni Państwo, przechodzimy              

do punktu 11.18 – podjęcie uchwały w sprawie podtrzymania stanowiska wyrażonego  

w uchwale Nr XI/171/2016 Rady Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 26 lutego 

2016 roku w sprawie rozpatrzenia skargi Pani M. R. na działalność Dyrektora Powiatowego 

Urzędu Pracy w Aleksandrowie Kujawskim. Szanowni Państwo, w dniu 12 kwietnia 2016 

roku do Przewodniczącej Rady Powiatu Aleksandrowskiego oraz do Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu wpłynęło pismo Pani M. R. dotyczące rozpatrzenia skargi 

na działalność Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Aleksandrowie Kujawskim.  

W przedmiotowym piśmie Pani M. R. zwraca się z prośbą o ponowne przeanalizowanie 

materiałów zgromadzonych podczas rozpatrywania skargi, która została rozstrzygnięta 

uchwałą Nr XI/171/2016 Rady Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 26 lutego 2016 

roku i uznana za bezzasadną. W dniu 13 kwietnia 2016 roku Przewodnicząca Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego przekazała przedmiotowe pismo do Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

celem wydania stosownej opinii i przygotowania projektu uchwały. Według właściwości, 

zgodnie z § 101 oraz § 102 uchwały nr XXX/461/2014 Rady Powiatu w Aleksandrowie 

Kujawskim w sprawie ustanowienia statutu Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 28 lutego 

2014 roku, Dziennik Urzędowy Województwa Kujawsko – Pomorskiego z 2014 roku, 

pozycja 783 z późniejszymi zmianami. Komisja Rewizyjna Rady Powiatu wydała opinię  

i przygotowała projekt uchwały Rady Powiatu. W związku z powyższym przedkładam 

projekt uchwały w sprawie podtrzymania stanowiska wyrażonego w uchwale Nr XI/171/2016 

Rady Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 26 lutego 2016 roku w sprawie 

rozpatrzenia skargi Pani M. R. na działalność Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy  

w Aleksandrowie Kujawskim. Proszę teraz Pana Arkadiusza Gralaka – Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Arkadiusz Gralak: Pani Przewodnicząca, 

Wysoka Rado, Panie Starostwo. Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego z dnia 24 maja 2016 roku Komisja Rewizyjna Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego zapoznała się z pismem Pani M. R. dotyczącym uchwały Nr XI/171/2016 

Rady Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 26 lutego 2016 roku w sprawie 

rozpatrzenia skargi Pani M . R. na działalność Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy  

w Aleksandrowie Kujawskim. W przedmiotowym piśmie Pani M. R. wyraziła swoje 

niezadowolenie związane ze sposobem rozpatrzenia złożonej przez Nią skargi. Analiza treści 

pisma wskazuje na to, że nie zawiera ono nowych okoliczności w stosunku do poprzednio 

wniesionej skargi, która była przedmiotem analizy Rady Powiatu podczas podejmowania 

uchwały w dniu 26 lutego 2016 roku. Jednakże na swoim posiedzeniu w dniu 4 maja 2016 

roku Komisja Rewizyjna ponownie wysłuchała skarżącej oraz Dyrektora Powiatowego 

Urzędu Pracy. Podczas składania wyjaśnień strony nie wniosły nic nowego do sprawy, która 

już wcześniej została wnikliwie zbadana przez Komisję. W związku z powyższym należy 

uznać, że w niniejszej sprawie zachodzą przesłanki określone w art. 239 Kodeksu 

postępowania administracyjnego pozwalające na podtrzymanie stanowiska zawartego  

w uchwale Nr XI/171/2016 Rady Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 26 lutego 

2016 roku. Komisja Rewizyjna wnosi do Rady Powiatu o podtrzymanie stanowiska 
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wyrażonego w Uchwale Nr XI/171/2016 Rady Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 

26 lutego 2016 roku. Przebieg głosowania: ZA – 3 osoby, PRZECIW – brak, 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – 1 osoba. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. 

Czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. W związku z brakiem 

chętnych do dyskusji przechodzimy do podjęcia uchwały.  

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie podtrzymania stanowiska wyrażonego  

w uchwale Nr XI/171/2016 Rady Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 26 lutego 

2016 roku w sprawie rozpatrzenia skargi Pani M. R. na działalność Dyrektora Powiatowego 

Urzędu Pracy w Aleksandrowie Kujawskim. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo.                 

Czy ktoś z Państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ od głosu? Nie widzę.  

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę, przy dwóch głosach wstrzymujących się.  

Przebieg głosowania: ZA - 14 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – 

2 osoby. 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIII/210/2016).    

 

 

11.19.  PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE OKREŚLENIA PRZYSTANKÓW 

KOMUNIKACYJNYCH NA TERENIE POWIATU 

ALEKSANDROWSKIEGO, USYTUOWANYCH PRZY DROGACH 

POWIATOWYCH ORAZ OKREŚLENIA WARUNKÓW I ZASAD 

KORZYSTANIA Z TYCH PRZYSTANKÓW 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Szanowni Państwo, przechodzimy              

do punktu 11.19 – podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na 

terenie Powiatu Aleksandrowskiego, usytuowanych przy drogach powiatowych oraz 

określenia warunków i zasad korzystania z tych przystanków. O omówienie projektu uchwały 

proszę Pana Starostę. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca, Panie i Panowie 

radni, Szanowni Państwo. W związku ze zmianą kategorii dróg od 1 stycznia 2016 roku na 

terenie Powiatu Aleksandrowskiego, zachodzi konieczność uaktualnienia określenia 

przystanków komunikacyjnych, których zarządzającym jest Powiat Aleksandrowski. Wynika 

to z ustawy o publicznym transporcie zbiorowym. Korzystając z tych uprawnień Powiat 

Aleksandrowski w niniejszej uchwale określa przystanki komunikacyjne i udostępnia te 

obiekty przewoźnikom oraz ustala warunki i zasady korzystania z tych obiektów. Przyjęcie tej 

uchwały przyczyni się do poprawy organizacji publicznego transportu zbiorowego na terenie 

Powiatu Aleksandrowskiego. Przyjęte zasady korzystania z przystanków zapewniają 

bezpieczne warunki dla pasażerów oraz odpowiednie warunki funkcjonowania publicznego 

transportu zbiorowego na terenie Powiatu Aleksandrowskiego. W związku powyższym 

Zarząd Powiatu wnosi do Wysokiej Rady o podjęcie uchwały w wersji przedłożonej wraz  

z autopoprawką, którą Państwo otrzymaliście. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo.  Proszę Panią 

Mariolę Banaszkiewicz – Przewodniczącą Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury 

Technicznej o przedstawienie opinii Komisji.  
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Przewodnicząca Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pani Mariola 

Banaszkiewicz: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. Komisja pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Zarządzam dyskusję. 

Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. W związku z brakiem chętnych do 

dyskusji przechodzimy do podjęcia uchwały.  

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych na terenie Powiatu Aleksandrowskiego, usytuowanych przy drogach 

powiatowych oraz określenia warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo.                 

Czy ktoś z Państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ od głosu? Nie widzę.  

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

Przebieg głosowania: ZA - 16 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – 

nie było. 

 Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIII/211/2016).    

 

 

12. PODJĘCIE UCHWAŁ W SPRAWACH WNIESIONYCH PRZEZ ZARZĄD 

POWIATU 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Punkt 13 – podjęcie uchwał  

w sprawach wniesionych przez Zarząd Powiatu. Takowych uchwał nie było. 

 

 

13. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Kolejny punkt to punkt 13                         

-  odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. Bardzo proszę o zabranie głosu Starostę 

Pana Dariusza Wochnę w celu udzielenia odpowiedzi.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Dziękuję bardzo.  Pan radny Maciej Włoch 

życzył sobie otrzymać odpowiedzi na piśmie i tak się też stanie. 

Jeśli chodzi o interpelację Pani radnej Iwony Ruteckiej to proponuję spotkanie i na tym 

spotkaniu Pani wskaże miejsce w ulicy Wołuszewskiej gdzie występuje to zakrzewienie  

i wtedy będziemy realizować interpelację.  

Pan radny Michał Włoszek życzył sobie dopowiedź na piśmie i taką odpowiedź otrzyma. 

Pan radny pytał o przejazdy kolejowe i o wycinkę drzew, na te interpelacje też udzielę 

odpowiedź na piśmie. 

Pan Wiceprzewodniczący Świątkowski również życzył sobie odpowiedzi na piśmie.  

Pani Przewodnicząca, w związku z powyższym na wszystkie interpelacje udzielę odpowiedzi 

na piśmie.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo.   

 

 

14. WNIOSKI I OŚWIADCZENIA RADNYCH. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Przechodzimy do punktu 14 - wnioski 
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lub oświadczenia radnych. Informuję, że nad wnioskami i oświadczeniami radnych nie 

prowadzi się dyskusji. Kto z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? Bardzo proszę Pan 

radny Grzegórski. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: Chcę powiedzieć, że w tym punkcie, w którym 

głosowaliśmy nad uchwałą odnośnie wyzbywania się mienia powiatu, chciałbym, aby  

w protokole umieszczono moje odrębne zdanie. Podobnie jak kolega Włoszek, gdyż do końca 

nie jestem przekonany, żeby jednak mieć to pod ścisłą kontrolą. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo.   

 

 

15. INFORMACJE LUB KOMUNIKATY.   
 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Przechodzimy do punktu 14 - 

informacje lub komunikaty. Zanim oddam Państwu głos chciałabym poinformować, że na 

Państwa stolikach znalazła się informacja, zostaliśmy poproszeni, żeby ją Państwu przekazać. 

Jest to informacja o konferencji dotyczącej roli polskich samorządów w realizacji polityki 

spójności Unii Europejskiej. Czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? Bardzo 

proszę Pan radny Grzegórski. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: Chciałbym zwrócić się do Pana Starosty, aby On zwrócił 

się do Wójtów i Burmistrzów, tak dyplomatycznie, po koleżeńsku, z taką prośbą, apelem, 

żeby poparli swoimi uchwałami, swoim stanowiskiem, możliwość przywrócenia transportu 

kolejowego do Ciechocinka. Na Komisji Mienia Powiatu uchwaliliśmy, żeby zwrócić się do 

Marszałka, a jednak to byłyby działania wspierające, mówiące o potrzebie całego powiatu. 

Może udałoby się przywrócić ten transport. Z uwagi na to, że byłem w Ciechocinku, jako 

kuracjusz, na pełnym turnusie i miałem kontakt z ludźmi z całej Polski, którzy ubolewali, że 

wsiedli w Krakowie w wagonik, podłączyli ich, podepchnęli, czy we Wrocławiu czy z innego 

końca Polski, czy z Warszawy i wysiedli sobie w Ciechocinku. Nie wszyscy mają dzieci czy 

mają możliwości, żeby ktoś ich przywiózł samochodem, czy stan zdrowia nie pozwala 

dojechać. I to jednak musielibyśmy reagować na te dobrodziejstwo dla tych osób starszych, 

schorowanych. A jak teraz nie wywalczymy to już bezpowrotnie … rozbiorą tory i będzie po 

ptakach. I jeszcze jedno takie może trochę humorystycznie: dostaliśmy uchwyty do tablic 

więc ja podejrzewam, że to że odstąpiliśmy od procesu sądowego Volkswagena, który 

przekroczył normy spalin. To kiedy dostaniemy samochód i jakiej marki, bo byśmy chcieli już 

się dzisiaj zadeklarować. Nie podejrzewam, że Pan Starosta dał nam przed absolutorium tylko 

uchwyty a po absolutorium nie dostaniemy nic.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Podkładki pod tablice rejestracyjne, 

które dzisiaj dostaliśmy są z logo Powiatu Aleksandrowskiego. Zapewne chodzi o to, 

żebyśmy takowe mieli. Jeszcze Pan Starosta ma dla nas komunikat. Proszę bardzo. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca, Panie i Panowie 

radni, Szanowni Państwo. W imieniu Zarządu Powiatu, jako jego Przewodniczący chciałem 

serdecznie Państwu podziękować za udzielone absolutorium. Dziękuję Pani Skarbnik, która 

ma duży udział w wykonaniu tego budżetu. Zapraszam Państwa na wspólny obiad do 

restauracji Prestiż na ulicy Kościelnej. Zapraszam wszystkich państwa radnych  

i zaproszonych gości. Jeszcze raz dziękuję i zapraszam. 
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16. ZAMKNIĘCIE OBRAD XIII SESJI RADY POWIATU. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wszystkim Państwu dziękuję za 

dzisiejsze obrady, dziękuję za aktywność. Jeszcze raz gratuluję całemu Zarządowi  

i Pani Skarbnik uzyskania, w tak pięknym stylu, absolutorium. Dziękuję wszystkim gościom, 

którzy razem z nami byli. Dziękuję Państwu Wiceprzewodniczącym. Zamykam obrady XIII 

sesji. Proszę wstać do hymnu. 

 

 

Zamknięcie obrad XIII sesji nastąpiło o godzinie 14
01

. 

 

 

ZAŁĄCZNIKI: 

1. Zawiadomienie o zwołaniu XIII sesji Rady Powiatu z dnia 2 czerwca 2016 roku. 

2. Potwierdzenie przez radnych Rady Powiatu odbioru zawiadomienia, porządku obrad  

i projektów uchwał na XIII sesję.  

3. Obwieszczenie Przewodniczącego Rady Powiatu o zwołaniu XIII sesji Rady Powiatu  

z dnia 2 czerwca 2016 roku. 

4. Zaproszenia na XIII sesję Rady Powiatu  z dnia 2 czerwca 2016 roku. 

5. Lista imienna gości zaproszonych na XIII sesję Rady Powiatu. 

6. Pismo z dnia 2 czerwca 2016 roku znak: BO.0002.13.2.2016 w sprawie zamieszczenia 

w siedzibie urzędu miasta/gminy Obwieszczenia Przewodniczącego Rady Powiatu   

w Aleksandrowie Kujawskim w sprawie zwołania XIII sesji Rady Powiatu. 

7. Lista obecności radnych na XIII sesji Rady Powiatu. 

8. Lista obecności zaproszonych gości na XIII sesji Rady Powiatu. 

9. Porządek obrad XIII sesji Rady Powiatu. 

10. Materiały dotyczące losów Kaplicy Leśnej z Lasów Grabskich. 

11.  Projekt uchwały w sprawie wykonania uchwał Rady Powiatu podjętych na XII sesji  

w dniu 15 kwietnia 2016 roku. 

12. Uchwała Nr XIII/191/2016 w sprawie wykonania uchwał Rady Powiatu podjętych na 

XII sesji w dniu 15 kwietnia 2016 roku. 

13. Projekt uchwały w sprawie sprawozdania Starosty z działalności Zarządu Powiatu za 

okres między XII a XII sesją Rady Powiatu. 

14. Uzupełnienie do sprawozdania Starosty z działalności Zarządu Powiatu z posiedzenia 

w dniu 8 czerwca 2016 roku. 

15. Uchwała Nr XIII/192/2016 w sprawie sprawozdania Starosty z działalności Zarządu 

Powiatu za okres między XII a XIII sesją Rady Powiatu. 

16. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Zrównoważonego Rozwoju Publicznego 

Transportu Zbiorowego dla Powiatu Aleksandrowskiego”. 

17. Uchwała Nr XIII/193/2016 w sprawie przyjęcia „Planu Zrównoważonego Rozwoju 

Publicznego Transportu Zbiorowego dla Powiatu Aleksandrowskiego”. 

18. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr I/17/2014 Rady Powiatu w Aleksandrowie 

Kujawskim z dnia 27 listopada 2014 roku w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu. 

19. Uchwała Nr XIII/194/2016 zmieniająca uchwałę Nr I/17/2014 Rady Powiatu  

w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 27 listopada 2014 roku w sprawie powołania 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu. 

20. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr I/22/2014 Rady Powiatu w Aleksandrowie 

Kujawskim z dnia 27 listopada 2014 roku w sprawie ustalenia składu osobowego 
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Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

21. Uchwała Nr XIII/195/2016 zmieniająca uchwałę Nr I/22/2014 Rady Powiatu  

w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 27 listopada 2014 roku w sprawie ustalenia składu 

osobowego Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

22. Projekt uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej  

w Aleksandrowie Kujawskim za 2015 rok. 

23. Uchwała Nr XIII/196/2016 w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej 

w Aleksandrowie Kujawskim za 2015 rok. 

24. Projekt uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej 

„Karczemka” w Otłoczynie 2015 rok. 

25. Uchwała Nr XIII/197/2016 w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej 

„Karczemka” w Otłoczynie 2015 rok. 

26. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia informacji z realizacji uchwały dotyczącej 

Strategii Rozwoju Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2011 – 2020 za 2015 rok. 

27. Uchwała Nr XIII/198/2016 w sprawie przyjęcia informacji z realizacji uchwały 

dotyczącej Strategii Rozwoju Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2011 – 2020 za 2015 

rok. 

28. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia informacji Zarządu Powiatu Aleksandrowskiego 

z realizacji Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego za rok 2015. 

29. Uchwała Nr XIII/199/2016 w sprawie przyjęcia informacji Zarządu Powiatu 

Aleksandrowskiego z realizacji Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego za rok 2015. 

30. Projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek 

oświatowych prowadzonych przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż powiat 

aleksandrowski oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania  

i wykorzystywania. 

31. Uchwała Nr XIII/200/2016 w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół  

i placówek oświatowych prowadzonych przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne 

niż powiat aleksandrowski oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania  

i wykorzystywania. 

32. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości stanowiących własność Powiatu Aleksandrowskiego oraz ich 

wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata. 

33. Uchwała Nr XIII/201/2016 w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania  

i obciążania nieruchomości stanowiących własność Powiatu Aleksandrowskiego oraz 

ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata. 

34. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Powiatowego Programu 

Działań Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2011 – 2016 za 2015 rok. 

35. Uchwała Nr XIII/202/2016 w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 

Powiatowego Programu Działań Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2011 – 

2016 za 2015 rok. 

36. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z efektów pracy Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim – Organizatora rodzinnej 

pieczy zastępczej, w 2015 roku. 

37. Uchwała Nr XIII/203/2016 w sprawie przyjęcia sprawozdania z efektów pracy 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Aleksandrowie Kujawskim – Organizatora 

rodzinnej pieczy zastępczej, w 2015 roku.  

38. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia informacji dotyczącej realizacji planu zimowego 

utrzymania dróg powiatowych w Powiecie Aleksandrowskim w sezonie zimowym 

2015/2016. 
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39. Uchwała Nr XIII/204/2016 w sprawie przyjęcia informacji dotyczącej realizacji planu 

zimowego utrzymania dróg powiatowych w Powiecie Aleksandrowskim w sezonie 

zimowym 2015/2016. 

40. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr IX/153/2015 Rady Powiatu  

w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 18 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Aleksandrowskiego na rok 2016. 

41. Uchwała Nr XIII/205/2016 zmieniająca uchwałę Nr IX/153/2015 Rady Powiatu  

w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 18 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Aleksandrowskiego na rok 2016. 

42. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr IX/154/2015 Rady Powiatu  

w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 18 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2016 – 2034. 

43. Uchwała Nr XIII/206/2016 zmieniająca uchwałę Nr IX/154/2015 Rady Powiatu  

w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 18 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2016 – 2034  

44. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Aleksandrowskiego za 2015 rok. 

45. Uchwała Nr 1/S/2016 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 15 kwietnia 2016 roku w sprawie wyrażenia opinii  

o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Aleksandrowskiego sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Powiatu za 2015 rok. 

46. Uchwała Nr XIII/207/2016 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Aleksandrowskiego za 2015 rok.  

47. Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2015 rok. 

48. Uchwała Nr 1/Kr/2016 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Bydgoszczy z dnia 9 maja 2016 roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim w sprawie udzielenia 

absolutorium Zarządowi Powiatu z wykonania budżetu powiatu za 2015 rok. 

49. Uchwała Nr XIII/208/2016 w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2015 rok. 

50. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani E. G. na działalność Dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy w Aleksandrowskie Kujawskim. 

51. Uchwała Nr XIII/209/2016 w sprawie rozpatrzenia skargi Pani E. G. na działalność 

Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Aleksandrowskie Kujawskim. 

52. Projekt uchwały w sprawie podtrzymania stanowiska wyrażonego w uchwale  

Nr XI/171/2016 Rady Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 26 lutego 2016 

roku w sprawie rozpatrzenia skargi Pani M. R. na działalność Dyrektora Powiatowego 

Urzędu Pracy w Aleksandrowie Kujawskim. 

53. Uchwała Nr XIII/210/2016 w sprawie podtrzymania stanowiska wyrażonego  

w uchwale Nr XI/171/2016 Rady Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 26 

lutego 2016 roku w sprawie rozpatrzenia skargi Pani M. R. na działalność Dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy w Aleksandrowie Kujawskim. 

54. Projekt uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie 

Powiatu Aleksandrowskiego, usytuowanych przy drogach powiatowych oraz 

określenia warunków i zasad korzystania z tych przystanków.  

55. Uchwała Nr XIII/211/2016 w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na 

terenie Powiatu Aleksandrowskiego, usytuowanych przy drogach powiatowych oraz 

określenia warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 
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Protokolant: 

Agnieszka Sobiecka – Podlewska   ........................................... 

 

 

Protokół XIII sesji sporządzająca podpisała dnia 6 lipca 2016 roku.         
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Przewodnicząca 

Rady Powiatu 

 

Renata Golec 


